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Prezident İlham Əliyev
paytaxtın Xətai rayonu
ərazisindəki fəvvarələr və
şəlalələr kompleksində həya-
ta keçirilən tikinti işlərinin
gedişi ilə tanış olub.

Dövlətimizin başçısının
tapşırığı ilə Bakı şəhərində
parkların və xiyabanların
əsaslı şəkildə yenidən qurul-
ması və yeni parkların salın-
ması, sakinlərin və şəhərim-
izə gələn qonaqların rahatlığı
üçün istirahət guşələrinin
yaradılması istiqa mətində
ardıcıl tədbirlər davam

etdirilir. Salınan yeni parklar və
yaşıllıq zolaqları, bağlarda və
xiyabanlarda ən müasir tələb -
lərə cavab verən infrastrukturun
yaradılması, müasir iaşə obyek-
tləri Bakının dünyanın ən gözəl
şəhərlərindən birinə çevrilməsi
məqsədinə xidmət edən
əhəmiyyətli tədbirlərdəndir.

Bakı Şəhər İcra Hakimiyyə-
tinin başçısı Hacıbala Abu-
talıbov görülən işlər barədə
dövlətimizin başçısına məlumat
verdi. Qeyd edildi ki, 150 metr
uzunluğunda olan kompleks ən
müasir tələblər səviyyəsində

qurulacaq. Fəvvarələr və
şəlalələr kompleksinin altında
müasir texniki infrastruktur və
idarəetmə mərkəzi yerləşəcək.
Müxtəlif rəngli 700-dən artıq işıq
effekti fəvvarələrə xüsusi
yaraşıq verəcək. Kompleksin
ətraf ərazilərində abadlıq və
yaşıllaşdırma işləri aparılacaq,
qranit plitələr döşənə cək, ən
müasir işıqlandırma sistemi
qurulacaq. Fəvvarələr və
şəlalələr kompleksində işlərin
gedişi ilə yaxından tanış olan
Prezident İlham Əliyev müvafiq
tapşırıqlarını verdi.

Prezident İlham Əliyev
dekabrın 2-də Türkiyə Respub-
likasının elm, sənaye və
texnologiyalar naziri Fikri İşıkın
başçılıq etdiyi nümayəndə
heyətini qəbul edib. Nazir Fikri
İşık Türkiyə Respublikasının
Prezidenti Rəcəb Tayyib
Ərdoğanın və Baş nazir Əhməd
Davudoğlunun salamlarını
dövlətimizin başçısına çatdırdı.
O, Bakıda keçirilən “BakuTel-
2014” telekommunikasiya və
informasiya texnologiyaları sər-
gisinin əhəmiyyətini vurğuladı.
Fikri İşık Bakıda Qara dəniz İqti-

sadi Əməkdaşlıq Təşkilatının
elm və texnologiyalar üzrə
nazirlər toplantısında iştirak
edəcəklərindən məmnun olduq -
larını dedi. Türkiyə Respub-
likasının Prezidenti Rəcəb
Tayyib Ərdoğan ilə dekabrın 1-
dəki telefon söhbətini xatırlayan
Prezident İlham Əliyev bir daha
Türkiyə tərəfindən Azərbay-
canın “G20”-nin tədbirlərinə və
zirvə toplantısına dəvət
edilməsini ölkələrimiz arasında
dostluq və qardaşlıq münasi-
bətlərinin yaxşı göstəricisi kimi
dəyərləndirdi. Dövlətimizin baş -

çısı ölkələrimiz ara sında bütün
sahələrdə uğurla inkişaf edən
əməkdaşlığı elm və yüksək
texnologiyalar sahəsin də daha

da geniş ləndirməyin önəmini
qeyd etdi. Türkiyəli nazir bildirdi
ki, biz hamımız Azərbaycan
xalqının ümummilli lideri, ulu

öndər Heydər Əliyevin “bir mil-
lət, iki dövlət” fəlsəfəsinin daha
da möhkəmləndiril məsində
səylərimizi əsirgə məməliyik.

Dövlətimizin başçısı İlham
Əliyev Prezident Rəcəb Tayyib
Ərdoğanın və Baş nazir Əhməd
Davudoğlunun salamlarına

görə minnətdarlığını bildirdi,
onun da salamlarını Türkiyənin
Prezidentinə və Baş nazirinə
çatdırmağı xahiş etdi.

İlham Əliyev Bakının Xətai rayonu ərazisindəki fəvvarələr 
və şəlalələr kompleksində işlərin gedişi ilə tanış olub

İlham Əliyev Türkiyənin elm, sənaye və texnologiyalar 
nazirinin başçılıq etdiyi nümayəndə heyətini qəbul edib

Prezident İlham Əliyev
dekabrın 2-də Böyük Britaniya
Baş nazirinin Azərbaycan,
Qazaxıstan və Türkmənistan

üzrə ticarət elçisi, parlamentin
üzvü Çarlz Hendrinin başçılıq
etdiyi nümayəndə heyətini

qəbul edib.
Dövlətimizin başçısı Azər-

baycan ilə Böyük Britaniya
arasında ikitərəfli əlaqələrin

yüksək səviyyədə olduğunu və
dinamik inkişaf etdirildiyini
vurğuladı. Prezident İlham

Əliyev Böyük Britaniya
şirkətlərinin ölkəmizdə qeyri-
enerji sektorunun inkişafında

fəal iştirak etməsindən məm-
nunluğunu bildirdi və bunu
tərəfdaşlığımızın yaxşı əlaməti
kimi dəyərləndirdi. 

Dövlətimizin başçısı İlham
Əliyev Çarlz Hendrinin Bakıda
keçirilən “BakuTel 2014”
telekommunikasiya və infor-
masiya texnologiyaları sər-
gisində iştirakının önəmini
vurğuladı. Azərbaycan Prezi-
denti ölkələrimiz arasında neft-
qaz, sənaye, kənd təsərrüfatı,
turizm və digər sahələrdə
əməkdaşlıq üçün böyük poten-

sialın olduğunu dedi.
Bakıda keçirilən “BakuTel

2014” telekommunikasiya və
informasiya texnologiyaları sər-
gisində iştirakından məmnun-
luğunu bildirən Çarlz Hendri bu
sahədə əməkdaşlığın gələcək
illərdə də davam etdiriləcəyinə
ümidvar olduğunu vurğuladı.
Çarlz Hendri Böyük Britaniya
şirkətlərinin Azərbaycanda
müx təlif sahələrdə, o cümlədən
metro tikintisi sahəsində əmək-
daşlıqda maraqlı olduqlarını
bildirdi.

Prezident İlham Əliyev
ölkəmizdə işgüzar səfərdə olan
Əfqanıstan İslam Respub-
likasının Prezidenti Məhəmməd
Əşrəf Qani ilə görüşüb. Azər-
baycan Prezidenti İlham Əliyev
Əfqanıstan Prezidenti Məhəm-
məd Əşrəf Qanini qarşıladı.
Prezidentlər birgə foto
çəkdirdilər. Daha sonra dövlət
başçılarının nümayəndə
heyətlərinin iştirakı ilə geniş
tərkibdə görüşü oldu.

Prezident İlham Əliyev
Məhəmməd Əşrəf Qanini seçk-
ilərdə qazandığı qələbə müna-
sibətilə Azərbaycan xalqı adın-
dan və öz adından təbrik etdi,
ona fəaliyyətində uğurlar arzu-
ladı. “Bu səfər bizim əmək-
daşlığımızın, dostluğumuzun
göstəricisidir və mən əminəm ki,
biz bütün sahələrdə əmək-
daşlığımızı davam etdirəcəyik”,
- deyən Azərbaycan Prezidenti
ölkələrimiz arasında çox yaxşı
siyasi əlaqələrin olduğunu
bildirdi. Qeyd etdi ki, Azərbay-
can və Əfqanıstan hər zaman

beynəlxalq təşkilatlarda bir-biri-
ni dəstəkləyir. İqtisadi əmək-
daşlıq üçün də yaxşı imkanlar
mövcuddur, ticarət dövriyyəsi
artır, bu sahədə yaxşı dinamika
müşahidə olunur. Bu səfərdən
sonra ticarət, investisiya, enerji
və digər sahələrdə iqtisadi
əməkdaşlığın genişləndirilməsi
üçün əlavə tədbirlərin görülə -
cəyinə ümidvar olduğunu
bildirən Prezident İlham Əliyev
ölkələrimiz arasında təhsil
sahəsində əməkdaşlığın da
mühüm əhəmiyyət kəsb etdiyini
vurğuladı. “Biz hər sahədə fəal
əməkdaşlığa hazırıq, çünki
Əfqanıstan bizim üçün qardaş
ölkədir və xalqlarımız əsrlər
boyu sülh və dostluq şəraitində
yaşayıb”, - deyən dövlətimizin
başçısı ölkələrimiz arasında
əməkdaşlığı daha da geniş -
ləndirmək üçün bütün imkanlar-
dan istifadə edilmə sinin vacib-

liyini bildirdi, Əfqanıstan Prezi-
dentinin ölkəmizə səfərinin

yaxşı nəticələri olacağına əmin-
liyini ifadə etdi. 

Əfqanıstan Prezidenti
Məhəmməd Əşrəf Qani ona və
nümayəndə heyətinə göstərilən
qonaqpərvərliyə görə təşəkkür
etdi. “İlk növbədə Sizi Azərbay-
canın möhtəşəm uğurları müna-

sibətilə təbrik edirəm”, - deyən
Əfqanıstan dövlətinin başçısı bu
gün Prezident İlham Əliyevin
rəhbərliyi ilə ölkəmizdə baş
verən dəyişikliklərin bir örnək
olduğunu vurğuladı. 

Azərbaycan ilə müxtəlif
sahələrdə əməkdaşlıq etmək
niyyətində olduqlarını bildirən
Məhəmməd Əşrəf Qani
ölkəmizdə iqtisadiyyatın şaxə -
ləndirilməsi ilə bağlı həyata
keçirilən islahatları öyrənmək
arzusunu diqqətə çatdırdı. “Sizi

Azərbaycanın neftə əsaslanan
iqtisadiyyatını çox zəngin,
şaxələndirilmiş iqtisadiyyata
çevirməyiniz münasibətilə bir
daha təbrik edirəm”, - deyən
Prezident Məhəmməd Əşrəf
Qani Əfqanıstanda sülhyaratma
missiyasına Azərbaycan hər-
bçilərinin verdiyi töhfəyə görə
minnətdarlığını bildirdi. Məhəm-
məd Əşrəf Qani dövlətimizin
başçısına Əfqanıstana yatırılan
investisiyalara görə də təşəkkür
etdi. Görüşdə Ermə nistan-
Azərbaycan, Dağlıq Qa ra bağ
münaqişəsi ilə bağlı fikir mü ba -
diləsi aparıldı. Dövlət başçıları,
həmçinin regional əməkdaşlıq,
investisiya, energetika, inşaat,
kənd təsərrüfatı, təhsil, mə də -
niyyət və digər sahələrdə əmək-
daşlığın perspektivlərini müza-
kirə etdilər. Sonra Azərbaycan
Prezidenti İlham Əliyev, Əf -
qanıstan Prezidenti Məhəmməd
Əşrəf Qani və Əfqanıstanın icra
rəisi Abdulla Abdulla çay süfrəsi
arxasında söhbəti davam
etdirdilər.  president.az

İlham Əliyev Böyük Britaniya Baş nazirinin ticarət 
elçisinin başçılıq etdiyi nümayəndə heyətini qəbul edib

İlham Əliyev Əfqanıstan Prezidenti 
Məhəmməd Əşrəf Qani ilə görüşüb
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“Azərbaycan kürdləri” İctimai Bir-
liyinin sədri Tahir Süleyman MTN-in
həbs etdiyi Namiq Nəsibovla arasın-
da yaşanan qalmaqalın detallarını və
onların planlarını açıqladı.

Bakıda Qaraçuxur məscidini
yandıranların PKK simpatizanları olduğu
üzə çıxması bir çox suallar doğurub.
PKK-çı olan şəxslər niyə məscid
yandırsınlar ki? Çünki bu təşkilatın
üzvlərinin fəaliyyət istiqaməti ibadət
evlərində hər hansı təxribat törətmək
olmayıb. Ancaq ilk dəfədir ki, ölkədə
məscid yandırılır və məlum olur ki, bu
cinayəti edənlər özünü PKK-nın Azər-
baycandakı qanadı elan etmiş “Yekbun”
təşkilatının həmtəsisçiləridir. Namiq
Nəsibov və Elnur Ələkbərov məscidi
yandırmağa belə haqq qazandırıblar ki,
guya ibadət evində İŞİD tərəfdarları var.
N.Nəsibov Azərbaycanın Milli Qəhrə-
manı Kamil Nəsibovun oğludur və vax-
tilə “Ronahi” kürd mədəniyyət
mərkəzində sədr müavini olub.

Hazırda “Azərbaycan kürdləri” İcti-
mai Birliyinin təşkilatının sədri olan Tahir
Süleyman “Yeni Müsavat”a açıqladı ki,
əvvəllər N.Nəsibovla münasibəti olub.
Tahir Süleymanın sözlərinə görə,
N.Nəsibov əvvəlcə “Ronahi” kürd
mədəniyyət mərkəzinin sədr müavini idi:
“Bu mərkəzin sədri Fəxrəddin
Paşayevlə onların arasında qarşıdurma
yarandı və ayrıldılar. Hətta bu qarşıdur-
ma o səviyyəyə çatmışdı ki, Nərimanov
Rayon Polis İdarəsinə dəvət olunmuş-
dular. O zaman mən idarəyə getdim və
onları çıxardım ki, cavandırlar.

Həmin vaxt Namiq Nəsibova təklif
etdim ki, çılğınlıq etməyin, gəlin “Azər-
baycan kürdləri” İctimai Birliyinin ətrafın-
da toplaşaq, fəaliyyət göstərək. Hətta
onların qəzetdə yazılarını dərc etdirdim,
öz hesabıma Novruz şənliyi təşkil
elədim, kürd milli geyimləri tikdirdim.
Sonra bu birliyin rəsmi qeydiyyatdan
keçməsi üçün Ədliyyə Nazirliyinə
müraciət etdim. 

Sadəcə, müraciətdən sonra İraqa
getdim və qayıdanda naməlum

səbəblərdən sənədlər itmişdi. Həmin
ərəfədə Namiq də “Qırmızı Aypara” xətti

ilə Suriyaya getmişdi. Ona dedim ki, ay
bala, sənin orda nə işin var? Əgər belə
ürəklisənsə, Laçın, Xocalı ilə bağlı təd-
birlər təşkil edək, bəyanatlar yayaq". 

T.Süleyman bildirdi ki, N.Nəsibov və
ətrafındakılar onun yaratdığı ictimai bir-
likdə təmsil olunmaq istəməyiblər və
günün birində “Yekbun” təşkilatı
yaradıblar: “Hardasa iki ay olar ki, bu
təşkilat elan edilib və rəsmi qeydiyyat-
dan da keçməyib. Namiqə söylədim ki,
yeni təşkilatı nə edirsən, onsuz da icti-
mai fəallar baxımından sayımız çox
deyil, bir yerə toplaşaq. Onlar razılaş-
madılar. Bir də gördüm ki, facebookda
əleyhimə yazırlar, məni ittiham edirlər.
Bu təşkilatı yaradandan sonra İraq və
Türkiyə səfirlikləri qarşısında aksiyalar
təşkil etmək istəyirdilər. Mən buna imkan
vermədim. İraq səfirliyi qabağına 5-10
nəfər getdi və onların aksiyasına mane
oldum. Təklif etdim ki, aksiya ilə heç nə
dəyişmir, qətnamə təqdim edək, mətbu-
at konfransı keçirək, narazılığımızı
bildirək. Dünyanın qarışdığı bir vaxtda
səfirliklərin qabağında nümayiş keçir-
məklə Azərbaycan diplomatiyasına da
zərər vurmuş olursunuz”. 

“Ona dedim ki, ay bala, sənin orda
nə işin var? Əgər belə ürəklisənsə,
Laçın, Xocalı ilə bağlı tədbirlər təşkil

edək, bəyanatlar yayaq”
Baş redaktorun sözlərinə görə,

ondan Novruz bayramı üçün tikdirdiyi
kürd milli geyimlərini istəyiblər, ancaq
verməkdən imtina edib: “Mən onları
evdən qovdum və dedim ki, öz şəxsi
mülkümdür. Bu hərəkətlərinə, aksiya
keçirmək niyyətlərinə görə onlara
bildirdim ki, sizin kimi kürd olan yerdə
mən kürd deyiləm. Demə, bu sözlərimi
yazıblar və ”Youtube"yə yerləşdiriblər.
Mənim haqqım da xoşagəlməz ifadələr
işlə dirdilər, hədələyirdilər". T.Süleyman
Qaraçuxur məscidinin yandırılmasından
da danışdı: “Məscid Allahın evidir, onu
niyə yandırırsan? Mən inanmazdım ki,
onlar belə hərəkət etsinlər. Ancaq
videoçıxışda özləri etiraf edirlər ki, guya
məsciddə vəhhabilər, İŞİD tərəfdarları
var və bu addımı atıblar. Əgər
istəyirsənsə, get, Kobanidə İŞİD-ə qarşı
döyüş, Azərbaycanda məscid niyə
yandırırsan? 

Özləri Abdulla Öcalana simpatiya
bəslədiklərini açıqlayıblar və Milli Təh-
lükəsizlik Nazirliyi də bu qənaətə gəlib
ki, onlar PKK-nın yerli qanadıdır. Ancaq
əminliklə deyirəm ki, Azərbaycanda nə
PKK var, nə də onun nümayəndəsi. Hər
zaman demişəm ki, bizi kim doğma yur-
dumuzdan, Qərbi Azərbaycandan
qovdu? Kim bizi Laçından, Qubadlıdan,
Kəlbəcərdən, Qarabağdan qovdu? Kim
Xocalı qətliamını törətdi? Erməni daş-
naqları. Gəlin Azərbaycanımızın
mənafeyini müdafiə edən addımlar ataq,
faciələrimizi dünya ictimaiyyətinə vaxtın-
da çatdıraq. Azərbaycan mediası ilə
birgə kürd ziyalıları Türkiyənin kürdlər
yaşayan şəhərlərində tədbirlər təşkil
etməliyik, Xocalı soyqırımını onlara
tanıtmalıyıq. Çünki bu soyqırımdan
məlumatsızdırlar. Ermənilər isə qondar-
ma soyqırımı hər yerdə qeyd edirlər. Biz
bu tədbirləri təşkil etməklə Azərbaycanın
mənafeyinə xidmət göstərə bilərik,
yoxsa Allahın evi olan məscidi niyə
yandırırsan? Heç bir ağıl kəsməyən
işdir. Allah belələrinə ağıl versin".

Emil SALAMOĞLU

Noyabrın 26-da Avropa Parlamen-
tinin prezidenti Martin Şultsun qurumun
plenar iclasında Azərbaycana, Azərbay-

canın demokratiyasına qarşı növbəti
qərəzli çıxışını ölkəmizin daxili işlərinə
qarışmaq cəhdi kimi qəbul edir və buna
öz qəti etirazımızı bildiririk. 

Avropa Parlamentinin prezidenti
olaraq, Martin Şults Avropanın bütün
ölkələrinə bərabər və ədalətli münasibət
sərgiləmək əvəzinə ölkəmiz haqda
həqiqətə uyğun olmayan fikirləri ilə
diqqət çəkir. Noyabrın 26-da Avropa
Parlamentinin Strasburqda keçirilmiş
plenar iclasında Martin Şults, guya Azər-
baycanda ictimai fəaliyyətinə görə həbs
edilmiş Leyla Yunusovanın hüquqlarının

pozulması haqqında söylədiyi fikirlər
ölkəmizin daxili işlərinə qarışması kimi
qəbul edirik və fikrə etiraz edirik. M.Şults
bununla Azərbaycanda, ümumiyyətlə,
insan haqlarına guya əməl edilməməsi
təəssüratı yaratmağa cəhd edib.
Konkret cinayət əməllərində, o cüm-
lədən vətənə xəyanətdə ittiham olunan
şəxsləri söz, mətbuat və fikir azadlığının
pozulması bəhanəsi ilə müdafiə etməyə
çalışmaq, Avropa Parlamenti kimi nüfu-
zlu bir təşkilatın obyektivliyinə kölgə
salır, Avropa İttifaqı kimi qurumun qeyri-
ciddi və qərəzli siyasi mövqeyindən
xəbər verir. 

Cənab M. Şults bu günə qədər
çıxışlarında Ermənistandan azərbay-
canlılar ilə birgə, 100-mindən artıq
müsəlman kürdünün doğma yurd-
yuvalarından deportasiya edilərək Azər-
baycana sığınmasından, Azərbaycanın
onlara qucaq açmasından niyə soz
açmır? On minlərlə müsəlman kür dünün
Erməni daşnaklarının ucbatından MDB
ölkələrinə dağılmasından, Qara bağdakı
xalqımızın doğma yurd-yuva larından
qovulmuş yüz minlərlə azərbaycanlının
hüquqlarından bircə dəfə də olsun
danışmayıb, erməni separatçılarının
Xocalı soyqırımından və ətraf rayonlar-

da qətlə yetirdiyi günahsız insanlardan
bəhs etməyib. 25 ildir təcavüzkar
Ermənistanın işğalı altında olan Azər-
baycan torpaqlarının işğal olunması
haqqında bir dəfə də olsun cənab Şult-
sun səsini və fikrini eşidən olmayıb, eyni
zamanda Avropada hər gün dini və
insani hüquqları tapdanan milyonlarla
müsəlmanın diskriminasiyaya məruz
qalması Avropa Parlamentinin preziden-
tini qətiyyən narahat etmir. Belə yanaş-
ma Azərbaycanın son illər əldə etdiyi
siyasi, iqtisadi, insan hüquq və
azadlıqları sahəsindəki nailiyyətlərinə,
ölkə də gedən demokratik islahatlara
kölgə salmaq, xalqımızı bəşəri dəyər-
lərdən, milli ideologiyadan uzaq xalq
kimi qələmə vermək məqsədini daşıyır.

Biz – Azərbaycan Kürdləri İctimai Bir-
liyi təşkilatının adından, M. Şultsun
ölkəmizlə bağlı söylədiyi qərəzli və
qeyri-obyektiv fikirləri birmənalı şəkildə
rədd edir və Avropa ictimaiyyətini ikili
standartlara xidmət edən bu siyasətə
qarşı öz etirazlarını bildirməyə səs-
ləyirik.

Bəyanata Azərbaycan Kürdləri İcti-
mai Birliyi Təşkilatı ilə bərabər Respub-
likamızda fəaliyyət göstərən 70-dən çox
QHT də qoşulmuşdur.

Abdulla Öcalan: "4-5 aya
sülh əldə oluna bilər"

Türkiyədə fəaliyyətinə qadağa qoyulmuş
Kürdüstan Fəhlə Partiyası – PKK-nın həbsdə

olan liderinin sözlərinə görə, əgər Türkiyə
kürdlərin hüquqlarını təmin etsə, Ankara ilə
sülh qarşıdakı bir neçə ay ərzində əldə oluna
bilər. Bu gün açıqlanan bəyanatda Abdulla
Öcalan deyib ki, 40 mindən çox insanın
ölümünə səbəb olmuş və Türkiyəcənub-
şərqində öz dövlətinin qurulmasını tələb
edən 30 illik üsyançı kürd hərəkatına son
qoya biləcək danışıqlar üçün çərçivə razılığı
var. İstanbul yaxınlığında ada həbsxanada
Öcalanı ziyarət edən Kürdpərəst qanunveri-
cilər daha sonra bu bəyanatı açıqlayıblar.
Onlar Öcalana istinad edərək bildirib ki,
Türkiyə hökuməti və kürdlər “davamlı,
məsuliyyətli və dəqiq konteksdə” danışıqlar
aparır və məsələr əsas demokratik həllini  4-
5 ay ərzində tapa bilər. Öcalan dövlət rəs-
miləri ilə danışıqlarının detallarını açıqla-
mayıb, ancaq deyib ki, danışıqlara dair
çərçivə razılığı barədə əlavə məlumat qarşı-
dakı günlərdə açıqlanacaq. 

amerikaninsesi.org

Kürdlər Bağdadla Kərkük
neftinə görə razılaşdılar

Ərbil rəsmi olaraq İraq Kürd Muxtariyyə-
tinin tərkibinə daxil olmayan Kərkükdən
gündəlik 300 min barel neft ixrac edəcək.

Axar.az xəbər verir ki, bu barədə infor-
masiyanı kürd informasiya portalı “Şafak
Nyus” yayıb”. Sayt bununla bağlı Bağdadla
artıq razılığa gəlindiyini bildirib. İxrac
ediləcək neftin 150 min bareli Ceyhan
limanına ötürüləcək. Neftin ötürülməsi
İraqın Dövlət Neft Şirkəti vasitəsilə həyata
keçiriləcək. 

İşidi Beyce və Tikritə hücum etdi
Işidi, Tikritdən şimalında kənar səmtdə

olan Tikrit Universiteti ilə şimaldakı Beyce
şəhərinin bəzi
bölgələrinə gir -
diyini eşitdirdi.
Hər iki bölgə
İraq ordusunun
idarəsində var.
Bölgədəki qay-
naqlara görə,

IŞİD'e bağlı silahlı qruplar ölkənin ən böyük
neft neftayırma zavodunda sahib olan
Beyce şəhərinə girdi. Səlahəddin əyalətinə
bağlı Beyce şəhəri İraq ordusu və yanında
döyüşən könüllü şiə milislər tərəfindən
nəzarət edilir. Işidi şəhərə dəfələrlə saldır-
masına baxmayaraq hər dəfə geri
püskürtülmüştü. İraq ordusu IŞİD'in ələ
keçirdiyi Beyci'deki neft neftayırma zavodun-
da də daha əvvəl geri almağı bacarmışdı.
Bu arada bölgədəki qaynaqlar, Tikrit şəhəri
ətrafında işidi ilə ordu arasında şiddətli
qarşıdurmaların yaşandığını söylədi. Işidi bu
gün səhər saatlarında yaşanan qarşıdur-
maların ardından şəhərin şimalında olan
Tikrit Universitetinin ələ keçirildiyi eşitdirdi.
Bu məlumat İraq ordu səlahiyyətliləri
tərəfindən hələ təsdiqlənmədi. Universitetin
IŞİD'in əlinə keçməsi ilə Beyce ilə Tikrit
arasındakı əlaqə kəsilmiş olacaq. Çünki Uni-
versitet hər iki şəhər arasında əlaqəni təmin
edən ana quru yolu yaxınında var. (r.z)

“Azərbaycan kürdləri” İctimai Birliyinin sədri: Mən 
dəfələrlə onları bu yoldan çəkindirməyə çalışdım, amma...

AZƏRBAYCAN KÜRDLƏRİ İCTİMAİ BİRLİYİ TƏŞKİLATININ, AVROPA PARLAMENTİNİN 
PREZİDENTİ MARTİN ŞULTSUN 26 NOYABR TARİXİNDƏKİ ÇIXIŞI İLƏ BAĞLI  BƏYANATI
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28 noyabr 2014-cü il tarixində Bakı
şəhər Binəqədi rayonunun Mehdiabad
qəsəbəsindəki Gənclər şəhərciyində
müvəqqəti məskunlaşan laçınlı məcburi
köçkünlərlə Laçın Rayon İcra Hakimiyyə-
tinin başçısı Akif Səlimovun görüşü-səyyar
qəbulu keçirilmişdir. Xatırladaq ki, Gənclər
şəhərciyi 2004-cü ildə Azərbaycan
Respublikasının Prezidenti İlham Əliyev
tərəfindən təsdiq edilmiş “ Qaçqın və
məcburi köçkünlərin həyat şəraitinin
yaxşılaşdırılması və məşğulluğunun artırıl-
ması üzrə Dövlət Proqramı” na uyğun
olaraq inşa edilmiş  və bir neçə il öncə
Ermənistan tərəfindən işğal edilmiş rayon-
lardan olan xeyli sayda məcburi köçkün
ailəsi burada məskunlaşdırılmışdır. Hazır-
da Laçın rayonundan olan 135 ailə ( 500
nəfərə yaxın) də burada yaşamaqdadır.

Rayon İcra Hakimiyyəti başçısı
müavinlərinin və aidiyyəti idarə, müəssisə
rəhbərlərinin də iştirak etdiyi görüşdə çıxış
edən Laçın Rayon İcra Hakimiyyətinin
başçısı Akif Səlimov bildirdi ki, Ulu Öndər
Heydər Əliyev 1993-cü ildə xalqın təkidli
tələbi ilə yenidən hakimiyyətə qayıtdıqdan
sonra qaçqın və məcburi köçkünlərin prob-
lemi, eyni zamanda da Ermənistanın silahlı
qüvvələri tərəfindən işğala məruz qalmış
ərazilərimizin geri qaytarılması dövlətin və
hökumətin qarşısında dayanan ən prioritet
məsələ kimi gündəmə gətirilmişdir. Bu
istiqamətdə ulu öndər Heydər Əliyev
tərəfindən həyata keçirilən işlər İlham
Əliyev cənablarının prezidentliyi dövründə
də davam etdirilmiş, daha da geniş vüsət
almışdır. Aparılan uğurlu daxili və xarici
siyasətin, beynəlxalq təşkilatlarla edilən
səmərəli əməkdaşlığın,  ölkəmizin artan
iqtisadi və hərbi gücünün, həmçinin də
regionda artan rolunun nəticəsi olaraq

dünyanın aparıcı dövlətləri və beynəlxalq
təşkilatlar tərəfindən Azərbaycanın ərazi
bütövlüyünün tanınması dəfələrlə bəyan
edilmiş, bununla əlaqədar BMT-nin 4 qət-
naməsi qəbul edilmişdir. Ancaq bütün bun-
lara baxmayaraq hazırki dünyada hökm
sürən ədalətsizlik və ikili standartlar

münaqişənin ədalətli şəkildə, ölkəmizin
ərazi bütövlüyü çərçivəsində həll edilməs-
inə imkan vermir. Ancaq dünyəvi prinsiplər
üzərində qurulan və demokratik dəyərləri
inkişaf etdirməklə dünyanın ən sürətlə
inkişaf edən ölkələri sırasına çıxmış
müstəqil Azərbaycan Respublikası ərazi
bütövlüyünün bərpa edilməsi istiqamətində
səylərini davam etdirməkdə, hərbi qüdrəti-
ni artırmaqdadır. Təsadüfi deyil ki, bu gün
Azərbaycan regionun ən güclü ordusuna
malikdir. Elə bu günlərdə 2015- ci il üçün
təsdiq edilmiş Dövlət Büdcəsində də hərbi
sahəyə ayrılan xərclərin artırılması bir
daha ondan xəbər verir ki, Azərbaycan öz
torpaqlarının işğalı ilə barışmaq niyyətində
deyil və cənab Prezidentin dediyi kimi
hansı yolla olursa-olsun özünün ərazi
bütövlüyünü təmin edəcəkdir. Ancaq bu
məsələdə hər şeyi dövlətin boynuna qoy-

maq qətiyyən düzgün deyil. Hər bir vətən-
daş öz üzərinə düşən vəzifəni ləyaqətlə
yerinə yetirməli, ondan asılı nə varsa vic-
danla həyata keçirməlidir. Bu gün hər bir
vətəndaşın, o cümlədən də biz laçınlıların
üzərinə düşən vəzifə mükəmməl təhsil
alaraq ləyaqətli vətəndaşa olmaq, gən-

clərimizi milli vətənpərvərlik ruhunda tər-
biyə edərək onların hərb sənətinə
yönəldilmələrini təmin etməkdən ibarətdir.
Torpaqlarının 20%-i işğal altında olan bir
ölkənin hər bir vətəndaşı özünü  əsgər
hesab etməli və lazım gələn anda üzərinə
düşən vəzifəni vicdanla yerinə yetirməyə
hazır olmalıdır. Mən proseslərdən xəbər-
dar olan bir şəxs kimi sizi əmin edirəm ki,
biz yaxın zamanlarda  Ali Baş Komandan
İlham Əliyev cənablarının rəhbərliyi altında
öz doğma torpaqlarımıza qayıdacağıq.
Bunun üçün beş il, on il gözləmək lazım
gəlməyəcək. Məqamı yetişən anda bu
məsələ ən qısa vaxt ərzində öz həllini
tapacaqdır. Təsdiq  olunmuş  “Böyük
Qayıdış”  proqramına əsasən bu gün
erməni işğalı altında qalan şəhərlərimiz,
kəndlərimiz ən qısa müddət ərzində tik-
ilərək öz sakinlərinin istifadəsinə ver-

iləcəkdir. Buna dövlətimizin kifayət qədər
imkanı var. Bir daha qeyd edirəm ki, bu
məsələdə hər bir vətəndaş üzərinə düşən
vəzifəni layiqincə yerinə yetirməlidir.
Bildiyiniz kimi bir müddət öncə gənclərim-
izin hərbi sahəyə marağını artırmaq üçün
bizim tərəfimizdən bir təşəbbüs irəli
sürüldü və bu təşəbbüs ən yüksək
dairələrə qədər gedib çıxdı və müdafiə
olundu. Bundan sonra bir hesablamalar
aparıldı və məyusedici nəticə ortaya çıxdı.
Məlum oldu ki, əraziləri işğala məruz
qalmış rayonlardan hərb sənətinə
yiyələnənlərin sayı çox azdır və hətta elə
rayonlar var ki, bir nəfər də yoxdur. Bu
qətiyyən məqbul hesab oluna bilməyən bir
faktdır. Qeyd edim ki, təşəbbüsümüzün
nəticəsi bu gün bizi qane edəcək
səviyyədə deyil, ancaq irəliləyişlər də göz
qabağındadır. Bizim təşəbbüsümüzdən
sonra birinci il ali hərbi məktəblərə daxil
olan laçınlı gənclərin sayı 3 nəfər idisə, bu
il 15-ə yaxındır. Ancaq bu istiqamətdə biz
işlərimizi daha da mütəşəkkil şəkildə
davam etdirməliyik. Laçını işğaldan azad
edəcək ordu hissələrinin önündə laçınlı
komandirlər getməlidir. Bu halda
qələbəmiz yüzə-yüz təmin ediləcək və
daha da tezləşəcəkdir. Biz Laçından bir-
likdə çıxdığımız kimi, birlikdə də oraya
qayıdacağıq. Görüşdən sonra səyyar
qəbul keçirildi. Qəbulda iştirak edən vətən-
daşlardan 18 nəfərinin müraciətləri din-
lənildi. Müraciətlər əsasən mənzil şəraitinin
yaxşılaşdırılması, işlə təmin edilmə
məsələləri ilə bağlı söylənildi. Həlli
mümkün olan müraciətlərin yerinə yetir-
ilməsi üçün aidiyyəti  qurumların rəhbər-
lərinə rayon rəhbərliyi tərəfindən müvafiq
göstərişlər verilərək icrası nəzarətə
götürüldü, həlli Rayon İcra Hakimiyyətinin
imkanları xaricində  olan məsələlərlə bağlı
isə vətəndaşlara müvafiq izahlar verildi.

lachin-ih.gov.az

Birləşmiş Millətlər Təşkilatının təşəb-
büsü ilə dünya miqyasında keçirilən “3
Dekabr - Beynəlxalq Əlillər günü” Ümum-
milli Liderimiz Heydər Əliyevin müvafiq
sərəncamı ilə 1994-cü ildən etibarən
Azərbaycanda da geniş şəkildə qeyd
olunur. Bununla əlaqədar 02 dekabr
2014-cü il tarixində Sabunçu Rayon İcra
Hakimiyyətinin təşkilatçılığı ilə tədbir
keçirildi. Tədbirdə Rayon İcra Hakimiyyəti
başçısının müavini Arzu Məmmədova,
Sabuncu rayon “Müharibə, əmək və
silahlı qüvvələr veteranlar şurası”nın,
Sabunçu rayon “Qarabağ müharibəsi əlil-
ləri, veteranları və şəhid ailələri” İctimai
Birliyinin, Sabunçu Rayon “Çernobıl Əlillər
Cəmiyyətinin”, Rus və Ukrayna İcmasının,
Azərbaycan Əlillər Cəmiyyəti”nin sədrləri,
eləcə də Böyük Vətən və Qarabağ
müharibəsi əlilləri, Çernobıl qəzasının
aradan qaldırılmasında iştirak edənlər,
həmçinin gözdən əlillər, anadangəlmə
xəstələr və müxtəlif səbəblərdən əlil
olmuş 140 nəfər iştirak edirdilər. Tədbir

iştirakçılarını salamlayan Sabunçu Rayon
İcra Hakimiyyəti başçısının müavini Arzu
Məmmədova ölkəmizdə əlillərin
sosial müdafiəsinə xüsusi diqqət
yetirildiyini və əlilliyi olan şəxs-
lərin maddi təminatının güclən -
dirilməsi dövlət siyasətinin əsas
istiqamətlərdən olduğunu bildir-
di.  A.Məmmədova çıxışında
vurğuladı ki, əlillərin sosial
müdafiəsi ilə bağlı həyata keçir-
ilən geniş miqyaslıi tədbirlərin
əsası ulu öndər Heydər Əliyev
tərəfindən qoyulub. 

İnsan amilini xüsusi diqqətdə
saxlayan görkəmli dövlət xadi-
minin Azərbaycana rəhbərliyi
dövründə əlillərin sosial
müdafiəsi, onların cəmiyyətə inteqrasiyası
ildən-ilə gücləndirilib. Bakıda və regionlar-
da əlillər üçün reablitasiya mərkəzləri,
protez-ortopedik müəssislər yara dılıb. Bu

gün  möhtərəm Prezidentimiz cənab
İlham Əliyevin əlil vətəndaşlara göstərdiyi

diqqət və qayğıdan, bu istiqamətdə
Sabunçu rayonunda həyata keçirilən
işlərdən danışdı. Qeyd olundu ki, rayonda
qeydiyyatdan keçmiş 5343 nəfər müxtəlif

əlillik dərəcəsinə malik vətəndaş yaşayır. 
Sonra tədbirdə Sabuncu rayon

“Müharibə, əmək və silahlı
qüvvələr veteranlar şurası”nın
sədri Elxan Mirzəyev,
Sabunçu rayon “Qarabağ
müharibəsi əlilləri, veteranları
və şəhid ailələri” İctimai Bir-
liyinin sədri Zülfüqar Cəfərov
və digər tədbir iştirakçıları
çıxış edərək onlara göstərilən
diqqət və qayğıya görə ölkə
başçısı cənab İlham Əliyevə
və Heydər Əliyev Fondunun
prezidenti Mehriban xanım
Əliyevaya öz dərin minnətdar-
lığını bildirdilər. 

Tədbir əyləncəli proqramla
davam etdi, sonda isə Rayon İcra Ha ki -
miyyəti tərəfindən tədbir iştirakçılarına
hədiyyələr təqdim edildi. 

sabunchu-ih.gov.az

Heydər Əliyev Fondunun vitse-
prezidenti, IDEA İctimai Birliyinin
təsisçisi və rəhbəri Leyla Əliyevanın
təşəbbüsü ilə ölkəmizdə keçirilən
“Ümumrespublika Yaşıllaşdırma Mara-
fonu”  çərçivəsində 29 noyabr 2014-cü

il tarixində Sabunçu ray-
onunda növbəti
ağacəkm əaksiyası
keçirilib. Beləki, Bakıx-
anov qəsəbə sində yer-
ləşən 74 nömrəli tam
orta məktəbin həyətyanı
sahəsində və 2 saylı
Doğum Evinin ətrafında
250 ədəd Eldar şamı
ağacları əkilmişdir.

Kampaniyada Sa -
bunçu Ra yon İcra-
Hakimiyyəti başçısı nın

müavini Azu Məmmədova,  YAP
Sabunçu rayon təşkilatının sədri
Mehriban Abasquliyeva, RİH aparatının
məsul işçiləri, YAP Sabunçu rayon təşk-
ilatının fəal üzvləri və müəssisə kollek-
tivləri iştirak edirdilər.

29.11.2014-cü il tarixdə IDEA  İctimai
Birliyinin təşəbbüsü ilə Xəzər rayon Icra
Hakimiyyəti və “Akkord” Şirkətlər qrupunun
birgə təşkilatçılığı ilə Zirə qəsəbəsində,
Qala-Pirallahı magistral yolunun kənarında
ağacəkmə aksiyası keçirilmişdir.

Ağacəkmə aksiyasında Xəzər
rayon İcra Hakimiyyəti aparatının
məsul işçiləri, xidmət sahələrinin
rəhbərləri, rayon idarə, təşkilat
kollektivləri və “Akkord” Şirkətlər
qrupunun əməkdaşları,  ümumi-
likdə 200 nəfərin iştirakı olmuş-
dur.  Keçirilən aksiya zamanı
ərazidə 1000 ədəd Eldar şamı
ağacı əkilmiş və suvarılmış, ətraf
ərazidə  təmizlik işləri
görülmüşdür. Əkilən hər bir
ağacın küləkdən qorunması və
normal böyüməsi üçün mineral

gübrələrdən və digər lazımi vasitələrdən
istifadə edilmiş,suvarma işlərinə xüsusi
diqqət yetirilmiş, əkilmiş ağaclara qulluq
göstərilmişdir. Ətraf ərazidən məişət tullan-
tıları yığılaraq ərazidə abadlıq işləri
aparılmışdır xazar-ih.gov.az

Məcburi köçkünlərlə növbəti görüş-səyyar qəbul keçirildi

Sabunçu rayonunda “3 dekabr- Beynəlxalq əlillər günü” qeyd olundu

Sabunçu rayonunda növbəti 
ağacəkmə aksiyası keçirildi

IDEA İctimai Birliyinin təşəbbüsü ilə Xəzər rayonunun
Zirə qəsəbəsində ağacəkmə aksiyası keçirilmişdir
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Babəkin ləqəbi Azin idi...
Afşinin başçılıq etdiyi müsəlman

ordusu Bəzz qalasını almaq üçün hansı
taktikanı seçmişdi?

Əli ibn əl-Əsirin yazdığı “Əl-Kamil fi-t
Tarix” İslam tarixçiliyində ən mühüm əsər-
lərdən sayılır. 13-cü əsrdə yazılmış bu
çoxcildlik əsərdə Azərbaycan sərkərdəsi
Babək Xürrəmi haqda da yetərincə
məlumat verilir.

30 MILYON DIRHƏM
Bəzz qalasının necə alındığını detal-

larıyla təsvir edən ibn əl-Əsir yazır ki,
İslam xəlifəsi Mötəsim Azin ləqəbli Babək
Xürrəmi ilə müharibəyə 30 milyon dirhəm
ayırır. Bu işi İslamı qəbul etmiş zərdüşti
sərkərdəsi Afşinə həvalə edir.

836-cı ilin yazında Afşinin qoşunları
Kələnrud deyilən yerə gəlib çatır. Bu,
Bəzz qalasının təxminən 20 kilometr-
liyində idi. Qeyd edək ki, əldə olan tarixi
mənbələr Bəzz qalasının məhz harda yer-
ləşdiyinə aydınlıq gətirmir. Bəzi tarixçilər
qalanın İran Azərbaycanının Qaradağ böl-
gəsində, bəziləri isə bu günkü Azərbay-
can Respublikasının Aran bölgəsində yer-
ləşdiyini güman edirlər. İbn əl-Əsirin
kitabındakı Kələnrudun da harada yer-
ləşdiyi bəlli deyil. Xəlifənin digər
sərkərdəsi Əbu Səid də qoşunlarını
Kələnruda gətirir. Müsəlman ordusunun
Bəzzə yaxınlaşdığını Babəkə çatdırırlar.
Sərkərdələri ona məsləhət görürlər ki, ailə
üzvlərini başqa qalalara göndərib
gizlətsin. Babək buna “Mən cəhudlardan
qorxmuram” cavabı verərək imtina edir
(Azərbaycan və İranda zərdüştilikdən
dönüb müsəlman olanlara belə
deyirdilər).

ADDIM-ADDIM…
İbn əl-Əsir yazır ki, Afşin Bəzz qalası-

na hücum etməyə tələsmir. Bunu ona
xəlifə də məsləhət görübmüş. Səbəb də o
idi ki, Bəzzin yerləşdiyi dağlıq ərazi pusqu
qurmaq üçün çox əlverişli idi və xilafət
ordusu həmin ərazini beş barmağı kimi
tanıyan Babəkin tərəfdarlarından çəkinir-
di. Xilafət ordusu az qala addım-addım
irəliləyir. O qədər ləng hərəkət edir ki,
əsgərlər bu cür ehtiyatkarlıqdan
utandıqlarını dilə gətirirlər.

Afşin Kələnrud ətrafında səngərlər
qazdırır, ətrafdakı dağların başına öz
adamlarını yerləşdirir. Onlara qara bayraq
verir ki, Babəkin əsgərlərini görsələr,
dərhal bayrağı yelləsinlər.

Afşin qalanın ətrafındakı əraziləri
öyrənmək üçün kəşfiyyatçı dəstəsi də yol-
layır. Elə Babək tərəfdarları ilə müsəlman
əsgərləri arasında ilk toqquşma da bu
zaman baş verir. Qalaya aparan dar bir
yoldan keçən müsəlman əsgərləri xeyli
adamı, o cümlədən Babəkin bir neçə
yaxınını əsir alırlar. Amma Bəzz qalasın-

dan köməyə gələnlər döyüşə-döyüşə bir
neçə qadın əsiri azad edə bilirlər. Hər iki
tərəf itkilər verir.

“MƏN QARDAŞIMIN NƏ DEMƏK
İSTƏDİYİNİ ANLADIM”

Afşin dağa aparan və ordan gələn yol-
ların hamısını dağıdaraq birini saxlamağı
əmr edir. Bu, söküntü-dağıntı işlərinə fəh-
lələr cəlb edilir. İbn əl-Əsir yazır ki, fəh-
lələrə quru çörək və quyq (unla şəkərdən
hazırlanan yemək) verilirmiş. Bu iş 10 gün
davam edir. Bu məqamda Babəkdən elçi
gəlir. Afşinin hüzuruna gətirilən elçinin

özüylə müxtəlif tərəvəzlər, xiyar, qarpız,
yemiş gətirdiyi məlum olur.

Elçi Babəkin sözlərini də Afşinə çat-
dırır: “Babək fəhlələrin quru çörək yeməyə
məcbur olmasından narahatdır, deyir, bu
düz deyil ki, onların o halında biz burda
rifah içində yaşayaq”.

Afşin sovqatı qəbul edərək elçiyə
deyir: “Mən qardaşımın nə demək istədiyi-
ni anladım”. Bu yerdə qeyd edək ki, o
zaman Azərbaycan və İran ərazilərində 3
nüfuzlu sərkərdə vardı: Afşin, Mazyar və
Babək. Onlar arasında yaxşı münasi-
bətlər vardı. Amma Afşin və Mazyar
müsəlmanlığı qəbul edib xilafətə tabe
olsalar da, Babək bundan imtina etmişdi.
Bəziləri düşünür ki, Afşinin Bəzz qalasına
hücumu mümkün qədər yubatması təkcə
onun ehtiyatkarlığı ilə bağlı deyildi, həm
də Babəklə döyüşə girmək istəməməsi,
onu xilafətlə dil tapmağa vadar etməyə
çalışması ilə bağlı idi.

İbn əl-Əsir yazır ki, sovqatı qəbul
edəndən sonra Afşin elçini aparıb,
qazdırdığı səngərləri göstərir. Və deyir ki,
gördüklərini gedib Babəkə çatdırsın.

Bundan əvvəlki il də Bəzzə gələn,
amma müharibəsiz geri qayıdan Afşin
bununla vəziyyətin bu dəfə ciddi olduğunu

Babəkə çatdırmaq istəyir. Bu arada
Babəkin tərəfdarları Afşinin düşərgəsi
ətrafında hay-küy salır, küfr edirlər. Amma
Afşin əsgərlərini onlara hücum  etməyə
qoymur. Bu hay-küy 3 gün davam edir. 3
gündən sonra Afşinin əmri ilə əsgərlər
həmin adamlara həmlə edir və onlar qaçıb
dağılışırlar.

ŞƏRAB VƏ ZURNA
Nəhayət Afşin Bəzzə hücum etməyə

qərar verir. İbn əl-Əsir yazır ki, o, qoşun-
larını cərgəyə düzüb təftiş edir. Bundan
sonra iki rükət namaz qılır. Şeypurların
sədası altında ordu hərəkətə gəlir. Afşin
bölmələrindən birini ehtiyat tədbiri kimi
düşərgədə saxlayır.

Bəzz
Ordu çox ləng hərəkət edir. Dağların

başındakı qara bayraqlılar enib Afşinə
məlumat çatdıran zaman ordu dayanır,
şeypurlar susur, sonra yenə çalınır, əsgər-
lər yollarına davam edirlər. Amma Afşinin
ordusu Babəki açıq ərazidə tapa bilmir. O,
dağ-dərəni axtarmaq üçün bir neçə dəstə
ayırır. Babək öz qoşunlarının əsas
hissələrini qala ətrafında gizlətmişdi. Özü
isə bir bölmə ilə Bəzzin yaxınlığında
açıqlıqda idi. Afşinin ordusu da gəlib
həmin bölmə ilə rastlaşır. İbn əl-Əsir yazır
ki, Babək öz adamları ilə şərab içir, zur-
nalar çalınırmış. Afşin döyüşə girmir.
Düşmən əsgərlər bir müddət üz-üzə
dayanandan sonra Afşin Cəfər Xəyyat
adlı sərkərdənin rəhbərliyində bir bölməni
orda qoyub geri qayıdır. Afşinin döyüşdən
yayındığını görən Babək tərəfdarları ilk
həmləni özləri endirmək qərarına gəlirlər.
Bəzzin qapıları açılır və Cəfər Xəyyatın
bölməsi ilə döyüş başlanır. İbn əl-Əsir
yazır ki, müsəlman əsgərlərinin köməyinə
könüllü mücahid dəstəsi də gəlir. Tədricən
Babək tərəfdarları geri oturdulur. Müsəl-
manlar qalanın darvazalarını, divarını
dağıtmağa çalışırlar. Cəfər Xəyyat Afşinə
xəbər yollayır ki, ona 50 oxçu göndərsin.
Afşin qəzəblənir ki, Cəfər Xəyyat onun
“hücum etmə!” əmrini niyə pozub. Xəbər
yollayır ki, Cəfər Xəyyat hücumu
dayandırıb geri qayıtsın.

Bu xəbər qalaya girməyə çalışan
müsəlmanlara çatanda narazılıq yaranır.
Xüsusən də könüllü mücahidlər əmrə
tabe olmayıb qala divarlarına dırmaş-
mağa başlayırlar. Babəkin müxtəlif yer-
lərdə gizlətdiyi qoşun hissələri
genişmiqyaslı müharibənin başlandığını
düşünüb yerlərindən çıxır və qaladakıların
köməyinə tələsirlər. Beləcə yerlərini
bildirmiş olurlar.

PEYĞƏMBƏRİ YUXUDA GÖRƏN
MÜCAHİD

Cəfər Xəyyatın dəstəsi ilə mücahidlər
geri çəkilib Afşinin yanına dönürlər. Müc-
ahidlər öz narazılıqlarını Afşinə də bildirir-

lər. Deyirlər ki, kömək gəlsəydi, qalanı
alacaqdılar. Afşinə onu da çatdırırlar ki,
mücahidlərdən biri yuxuda peyğəmbəri
gördüyünü deyir. Guya peyğəmbər ona
deyib ki, qoy Afşin müharibəyə başlasın,
başlamasa, dağlara deyəcəm, onu daş-
qalaq etsin. Afşin həmin adamı yanına
çağırtdırıb yuxusunu bir də danışdırır.
Sonra deyir ki, “Allah şahiddir ki, mən
insanların həyatını qorumağa məsulam,
allah kimisə daş-qalaq etmək əmri versə,
elə kafirləri daş-qalaq edər ki, biz də
onların şərindən qurtulaq”. Afşin müc-
ahidləri əmin edir ki, məqsədi ordusunun
nahaq yerə itki verməsinin qarşısını
almaqdır, ona görə ehtiyatlı tərpənir. İndi
ki mücahidlər hücumun başlanmasını bu
qədər arzulayırlar, onda qoy hücum
gününü təyin etsinlər.

Beləcə ordu hücuma hazırlaşmağa
başlayır.

Öndə yenə Cəfər Xəyyatın bölməsi
gedir. Onlar qalanın darvazasına çatır və
darvazanı dağıdıb içəri keçməyə çalışır-
lar. Afşin ön cərgələrdə döyüşənlər
arasında paylanılması üçün dinar-dirhəm
də göndərir ki, onları ruhlandırsın. Amma
Babəkin əsgərləri qaladan çıxıb Cəfər
Xəyyata zərbələr endirir və onu geri çək-
ilməyə məcbur edirlər. Müsəlmanlar qatır-
larla yaralıları döyüş meydanından
çıxarırlar. İlk hücum uğursuz olur. İki
həftədən sonra daha böyük hücum ola-
caqdı...azadliq.org

ARDI VAR

ALMA AMANDI
(Əzrailə xah iş)

Dünyadan kam alıb ömür sürməmiş,
Sən mənim canımı alma, amandı.
Yaxşını duymamış, xoş gün görməmiş,
Sən gəlib boynumu vurma, amandı.

Hələlik yolunu bu yandan salma,
Ömrümü, günümü əlimdən alma.
Mən düşən dərdlərə balamı salma,
Salma yalvarıram, salma, amandı!

Hələ çox cavanam, ömrümü kəsmə,
Körpə ürəklərə dağları çəkmə,
Yetim-yesir edib, dərdlərə bükmə,
Bükmə yalvarıram, bükmə, amandı!

Hələ ayaq saxla, hələ dön geri,
Bilirsən çəkdiyim o dərd-səri...
Balama çəkdirmə, mən çəkənləri,
Çəkmə yalvarıram, çəkmə, amandı.

Oğlum çəkə bilməz, mən görən dağı,
Qızım deyə bilməz, bacım tək ağu,
Ailəm başsız qalar, anam sayağı,
Qoyma, yalvarıram, qoyma, amandı.

Bir azca səbr elə, Əzrail qağa,
Hələ getməliyəm mən Dəlidağa.
Cəlil baş əyiməmiş ballı bulağa,
Qıyma yalvarıram, qıyma, amandı.

AY PUL
Əl boyda kağızsan, paslı dəmirsən,
Sənin gücünə bax, gücünə, ay pul.

Dünyanı çevirdin çürük başına,
Heç kəsi almadın vecinə, ay pul.

Kasıbın amanı, gümanı da sən,
Varlının dini də, imanı da sən,
Bu fani dünyanın dərmanı da sən,
Nifrət başındakı tacına, ay pul.

Nər kimi oğulu kölə edirsən,
Gədəni-güdəni lələ edirsən,
Kərəni döndərib, kürə edirsən, 
Dönmüsən dünyanın bicinə, ay pul?!.

Quran da, çörək də sənsiz alınmır,
Sevgi də, ürək də sənsiz alınmır,
Tək bircə çiçək də sənsiz alınmır,
Nə deyim yandıran sacına, ay pul...

Çoxları şərəfin sənə satdılar,
Namusun, qeyrətin çölə atdılar,
Halal dünyamıza haram qatdılar,
Cəliləm, dözmürəm acına, ay pul.

EYLƏDİN
Yovşandan, tikandan bal çəkər arı,
Sənsə bal eşqimi, zəhər eylədin.
Sinəmdə köklədin inləyən tarı,
Ömrümü sökülmüş şəhər eylədin.

Kədər sinəbəndin, sinəmə taxdın,
Sındırdın qəlbimi daşlara çaxdın,
Həsrət kəndirini sonacan sıxdın,
Dərdi kürəyimə yəhər eylədin.

Qorxmadın sevdanın dərdli daşından,
Boranlı, çiskinli, qarlı qışından.
Bu eşqi çıxarıb atdın başından,
Ömrün sevincini qəhər eylədin.

Küskünəm, ömrümün çırağı söndü,
Talehim qaranlıq gecəyə döndü,
Ərşin buludları üstümə endi,
Zülümə açılan səhər eylədin.

Babək Afşinə göndərdiyi qarpızla nə demək istəyirdi? (İbn əl-Əsir yazır)
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Îro li gelek dewletên Sovyeta
berê sîstemeke birêveberiya gel
û civakê heye: ‘Sîstema Asamb-
leyê’ ango ‘Sîstema Komeleya

Gelan.’ Bi taybetî welatên
Asyaya Navîn serkêşiya vê
sîstemê dikin. Kirgizîstan jî yek ji
wan welatan e ku xwediya vê
sîstemê ye. Hêjayê gotinê ye ku
li Kirgizîstanê bêhtirî 120 netewe
dijîn. Ji bo ku di nav van
neteweyan de kêşe dernekevin,
asamble kar dike. Asamble
dezgeheke fermî ye û sala 1994-
ê ava bûye. Sala par 20 saliya
asambleye bû. Di bin banê
Asambleye de 28 netewe, xwedî
komele û dezgeh in. Kurd jî
endama Asambleyê ne. Tevî
kurdan du miletên din jî hene ku
bê-dewlet in û tê de têne tem-
sîlkirin. Ew jî Dûngan û Ûygur in.
Serokê Asambleya Gelên Kir-
gizîstanê Bektemîr Murzubirayî-
mov navdarekî kirgizan e. Li gorî
wî Asamble navenda çareserkiri-
na kêşeyên neteweyên Kirgizîs-
tanê ye.

Di civata me ya li nivîsgeha
wî, dema ku diyar dikir; ‘Her
milet xwedî maf e ku çand û
hunera xwe bi pêş bixe û bi

zimanê xwe biaxive’, ronahiya di
çavên wî de şayanê dîtinê bû. Ji
bo Murzubirayîmov, şanazî ye
ku li kêleka wan kurd hene. Yek-
itiya Kurdên Kirgizîstanê, sala
1992-yê bi navê ‘Niştiman’ ava
dibe. Sala 2001-ê navê xwe dike
‘Medya.’ Ev dezgeha temsîlkara
kurdan, di bin banê Asambleyê
de kar û barên kulturî, edebî û
hunerî dimeşîne.

Herçî Serokê Komeleya Kur-
dên Kirgizîstanê Şêx Remezanê
Seyîd e, rol û girîngiya kurdan di
nav Asambleye de gelek bilind
dinirxîne. Li gorî Seyîd, ‘Asamb-
leya Gelên Kirgizîstanê’ wekî
Dezgeha Şêwirmendiya
Serokatiya Dewleta kar dike.
Carekê hevdîtineke wî bi
Serokdewletê Kirgizîstanê Asgar
Akayev re çêdibe. Li ser hinek
meseleyan diaxivin. Akayev jê re
wiha dibêje; “Briliyat! Tu zanî

çima xweşik e?’ Çimkî, di her
aliyekê wê de rengek heye. Em
dixwazin Kurd jî rengên xwe
bidin dewleta Kirgizîstanê.’ Di
hevdîtinên xwe yên li Bîşkekê de
ez gihîştim wê baweriyê ku bi
rastî jî kurdan renge xwe dane
dewleta Kirgizîstanê. Îro gelê
kurd li ser xer xebatê peyda
dibin. Doktorên wan jî hene,
polîsên wan jî hene, dozger û
dadwerên wan jî hene.  

Çend baskên Komeleya Kur-
dên Kirgizîstanê hene. Yekitiya
Ciwanên Kurdên Kirgizîstanê

yek ji wan beşan e ku kar û
barên hunerî dimeşîne. Di bin
banê vê dezgehê de, ne tene
kurd; xwendekar û ciwanên
miletên din jî hewla çalakiyên
hûnera kurdî didin.

Gulêya Avçiyê Siltên Seroka
Yekitiya Komeleyê ye û bi dil-
geşiyeke mezin dibêje ew ji bo
govenda kurdî, stranên kurdî,
zimanê kurdî kar dikin, çi çalaki li
Kirgizîstanê dibin, ew beşdarî
dikin. Herçî Muberra Yaqûbo-

vayê ye, keçikeke Ûygûr e û
evîndareka çalakiyên kurdan e.

Roja yekem gava guh daye
muzîka kurdî, yekser ketiye dil û
mejiyê wê. Ew xwe gelek nêzîkî
gele kurd dibîne. Di koma folklo-
ra kurdî de govenda kurdî
digerîne. Barê weşana kurdî ya
radyoyê jî li ser pişta komeleya
‘Medyayê’ ye. Bi serpereştiya
Komeleyê, di Radyoya Fermî Ya
Dewletê de, heftê carek 20 deqe
weşana kurdî tê kirin. Pakîzera
Têmir berpirsiyara radyoyê ye û
Hejarê Şamil jî wekî redaktor

gelek caran hewla weşana kurdî
daye. Nêzî 80 sal in ku kurd li vî
welatê li ser sînorê Çînê bi ‘axîn’
û ‘kesera’ welatê bav û kalan
dijîn. Gava sala 1937-ê ji
Ermenistanê, sala 1944-ê ji
Gurcistanê ji hêla Stalîn ve tene
nefîkirin, haya wan ji ‘bayê
felekê’ tunebûye! Lewma jî ‘yek-
itî’ ji bo wan mîna ‘zêr’ girîng e.
Ji ber vê sedemê ew temsîliyeta
xwe di Asamble û Yekitiya xwe
de dibinin. Lê bangawazî û
gaziyeke wan jî heye ji bo Kur-
distanê: “Em yê hev in, miletek
in, me ji bîr nekin…”

Yekitiya Kurdên Kirgizîstanê

Piştî avakirina komara Turkiyê, şikan-
dina serhildanên kurda, diyarkirina
tixûbên nû di nav Irak, Îran û Suriyê, ji bo
Kemal û rejîmên li pey şopa wî, pirsa
kurd, perçe hiştina Kurdistanê û dereng
xistina hizra netewî û yekîtiya kurda, bû
polîtîkayek esasî. Hişkiya li dijî kurda;
girtin, hepis kirin, talan, lêdan, biçûkxistin,
ajotin û kûştin zêdetir bû. Welatên
dagirkêr peyman û hevdîtinên xwe binû
kirin. Ji aliyê îstixbarat û ewlekariyê ted-
bîrên pêwîst anîn rojevê. 

Tixûbê îro di nav Turkiyê û Suriyê çi
caran ji aliyê kurdên bakur û rojava ve
nehat pejirandin. Başûrê biçûk (rojava) û
bakur mîna perçeyên Suriyê û Turkiyê
nehatin dîtin û binavkirin. Ji beşê bakur
"Serxet"ê û aliyê rojava re "Binxet"ê
gotin. Rejîma Suriyê, bi polîtîka "Kem-
bera erebî" û Turkiyê bi "xet û deverên bi
xeter û qedexe li ser sînor" tedbîrên nû
kirin beşek ji jiyanê. Bi taybetî Turkiye,
xeta sînorê Ser/ Binxetê, ji "têlên pola, bi
birek û stirî" dîwarek ji hesîn kişand û asê
kir. Ji bo çavdêriya sînor, êvaran teknîka
dawî bikar dihêne û 24 saetan bi çekên

giran kontrol dike.
Turkiyê û Suriyê, li ser sînorê bakur û

rojava, bi 100 hezaran mayîn çandin.
Turkiyê, yek ji wan welatan e ku di fab-
rîkayên xwe yê çekan de mayînên li dijî
"mirov/ kes" û "tanka" îmal dike û difroşe.
Bi milyonan mayîn ji febrîkeyên wan
derçûne. Hejmarek mezin ji wan, di nav
salên 1950-1998 an de, li tixûbê Bin/
Serxetê de hatin çandin. Turkiyê, hej-
marek "mayînên M2" ji Emerîkayê kirî bû
û ew jî li heman deverê danîn.

Malbata Esad jî giringî dabû çandina
mayînan. Rejîma Suriyê ji Rusyayê hej-

marek mezin ji "mayînên PMN2" kirî û ew
tev li heman deverê hatibûn çandin.

Ji dûhî heta îro, bi dehan serpêhatiyên
li ser teqîna mayînan û mirina mirovên li
ser sînor, tên gotin. Kesên nig an destê
wan jêbû ne pir in. Hinek ji wan felc mane
an roniya çavên xwe winda kirine. Brîn û
êşa mayînan di laşê kurda de vekirine,
kur in û derman nabin. Çîrok û ser-
pêhatiyên wan ji neslekî derbasî yên din
dibe. Peymana navnetewî ya "Qedexeki-
rina Mayînan" di 2003 an de ji aliyê
Turkiyê hatiye îmze kirin. 2004 an de peji-
randiye. Li gorî peymanê, deverên ji bo
sivîlan bi xeter divê ji mayînan bên paqij
kirin. Adara 2014 an roja dawî bû. Lê
piştre dirêj kirin ta adara 2022 an. Turkiyê
beşek ji mayînan rakir, lê karên bên kirin
pir e. Di îlona 2014 an de, bi êrîşên hêza
"Dewleta Îslamî-DI" li dijî Kobaniyê, gelek
kesên sivîl malên xwe bi cî hiştin û ber bi
aliyê Serxetê ve çûn. Beşek ji wan bi kerî
û garanên xwe, li korîdora "Tel Şair"ê
hatin rawestandin. Turkiyê derbas kirina

heywanan nepejirand. Xelk mecbûr bûn
ku, bi heywan û timobîlên xwe nêzî xetê
bijîn. Korîdora Tal Şairê ji mayînan baş
nehatiye paqij kirin û bi xeter e. Li gorî
agehdariyan, bi teqîna mayînan, 6
zarokên ji Kobaniyê jiyana xwe ji dest
dane û gelek kes brîndar bûne. Mayînên
li wir ji bo zarok û heywana xeterên mezin
pêk dihênin. Mayînên li ser sînor, duhî
bûn sedema mirin û seqetmayîna gelek
kesên sivîl. Ew, îro jî heman rola neyînî
dilîzin. Encamên siyaseta şaş û çandina
mayîna di rapora dezgeha mafê mirovan
"Human Rights Watch-HRW" jî tê
rexnekirin. Turkiye û Suriye bi sersariyê
sucdar dikin. Ez jî mîna "HRW"ê hizir
dikim: Hêza Turkiyê û paqijkira mayînan
heye. Divê zarokên Kobanî nebin qûr-
bana mayînan. Pêwîst e Turkiye erkê xwe
bi cî bihêne, rêz û hurmetê ji qanûna
qedekirina mayînan re nîşan bide,
mayînên li sînorê Ser/ Binxetê rake û ji
xeteran pak bike. 2014-12-05

EuroKurd News-Human 
Rights Documentation Office

Gabar ÇIYAN

Ormiye (Rûdaw) – Li Îranê tê
pêşbînîkirin ku sîstema hilbijartinên giştî
were guhertin. Nûnerê kurd ê Ormiyê di

Parlamentoya Îranê de Dr. Abid Fettahî
jî dibêje, eger ev pêşniyar wiha were
pesendkirin wê demê Ormiye di nav de

nabe lê em niha dixebitin ku Ormiye jî
tevlî sîstema nû bibe.

Li Îranê behsekî wisa heye ku
sîstema hilbijartinên giştî tê guhertin.
Eger ev guhertin ji aliyê parlamentoyê
ve bê qebûlkirine û fermî bibe wê çaxê
Parêzgeha Ormiyê ya Rojhilatê Kurdis-
tanê li derveyî vê sîstemê dimîne.

Çimkî li gorî sîstema nû, êdî li şûna
ku her bajarek nûnerê/a xwe bişîne par-
lamentoyê tenê parêzgeh dê nûnerên
xwe bişînin parlamentoyê. Lê parêzge-
hên ku welatiyên wan ji du mezhebên
şîe û sunnî pêk hatibe, nakeve nav vê
çarçoveyê.

Li Rojhilatê Kurdistanê jî parêzgeha
Ormiyê ji şopînerên du mezhebên şîe û

sunnî pêk tên lê şopînerên her du
mezheban di heman demê de komên
etnîkî yên deverê ne jî: Kurd û Azerî. Ji
ber vê mijarê di navbera parlamenterên
Ormiyê de nakokî derketiye. Parla-
menterê kurd ê Ormiyê Dr. Abid Fettahî
jî li ser vê yekê ji Rûdawê re diyar kir,
helbet heta niha ew pêşniyar nehatiye
pesendkirin û li parlamentoyê tê
nîqaşkirin û wiha axivî: “Em niha hewl
didin ku parêzgeha Ormiyê jî bikeve nav
wê qanûnê.”

Di bersiva pirsa ku “gelo eger ew
pêşniyar bê qebûlkirin îhtimala wê heye
ku nûnerên Ormiyê hemû bibin azerî” jî
Dr. Fettahî got, tiştekî wisa çênabe
çimkî girîng ew e kî/kê dibe nazmedê/a
hilbijartinan. Jibilî Ormiyê, parêzgeha
Sîstan û Belûçistanê jî xwedana heman
taybetmeniyê ye.

Li Kerkûkê şer: 3 çekdarên
D A I Ş ê  h a t i n  k u ş t i n

Hewlêr (Rûdaw) – Li gundekî Kerkûkê di
navbera Pêşmerge û DAIŞê de şer derket. Di wî
şer de 3 çekdarên DAIŞê hatin kuştin. Îşev çek-
darên DAIŞê li gundê Mela Ebdullah ê Kerkûkê
êrişî hêzên Pêşmege kirin. Li gorî agahiyan, di
wî şerî de 3 çekdar hatin kuştin û pêşmergeyek
jî şehîd bû. Fermandeyê Pêşmerge li gundê
Mela Ebdullah, Bapîr Şêx Wesan ji Rûdawê re
ev bûyer piştrast kir û got, niha rewşa ram bûye.

Mayînên li “BINXET“ê û zarokên Kobanî

Gelo Îran Ormiyê radestî azeriyan dike?!

Salihê Kevirbirî
salihkevirbiri@hotmail.com

www.a
rs

iva
ku

rd
.o

rg



D Î P L O M A T¹ 45 (289)7 8-14 Dekabr, Çileya pêş, sal 2014

Rojnameger, helbestvan û
derdkêşê çanda kurdên Kazak-
istanê Hesenê Hecîsilêman, duh
ango 26ê meha Cotmehê 63
saliya xwe temam kir û keta sala
64an. Bila pîroz û bimbarek be.
Ez ji Hecîsilêmanê hêja re cane
sax û emrê dirêj dixwazim.

Hesenê Hecîsilêman ango
‘Hesenê Eylazê Mihê Hecîsilê-
man’ 26ê Cotmeha sala 1951ê li
Ermenistanê, nehiya Vêdiyê
(Araratê), gundê Taytanê
(Vanaşênê) di malbateke
rêncber de ji diya xwe bûye.
Emir, jîyana wî pir bi dijwarî û
sexîrtî derbas bûye. Xwediyê
madalyaya zêrîn a bi navê “Yek-
itî” ango “Бірлік-Birlik-ê” 

Hacîsilêman çend meh
beriya niha bi merasîmeke tay-
bet ji hela dewleta Kazakistanê
ve bi madalyaya zêrîn hatibû
xelatkirin. Ji bo 15 Saliya Festî-
vala Biratî û Dostaniya Gelên
Kazakistanê, li Astana ya paytex-

ta Kazakistanê festîvaleke mezin
hatibû lidarxistin. Di festîvalê de,
ji bo ku ked û emegeke mezin
dane rojnamegeriya li Kazak-
istanê, çend rojnameger û redak-
torên kovar û rojnameyên kêm-
neteweyan hatibûnn pîrozkirin û
xelatkirin. Rojnameger û
Helbestvanê Kurd Hesenê
Hecîsilêman yek ji wan kesan bû
ku bi madalyaya zêrîn a bi navê
“Yekitî” ango “Бірлік-Birlik-ê” hat-
ibû xelatkirin. Şayanê gotinê ye
ku ev xelat, ji bo wan kesan tê
dayîn ku xizmeta çand, biratî,
dostanî û bihevrebûna gelen li
Kazakstanê dijîn dikin.

Dewleta Kazakistanê di festî-
val û xelatdayînê de di ast û
dereceya herî bilind de hatibû
temsîlkirin. Cîgirê Serokê Asam-
bleya Gelên Kazakistanê E.L.
Tûxjanov, li ser navê
Serokdewletê Kazakistanê Nûr
Sultan Nazarbayev beşdarî li
merasîma xelatdayînê kiribû û

tevî Hesenê Hecîsilêman, çend
rojnamegerên “kedkar” bi
madalyaya zêrîn rewa kiribû.

Kinyazê Îbrahîm:
“Hecîsilêman, mêrxasekî

çand û edebiyata kurdên Kazak-
istanê ye”

Hesenê Hecîsilêman yek ji
berpirs û kedkarên Rojnameya
Jiyana Kurd û Kovara Nûbarê ye
ku bi salan e li Alma Ataya Kaza-
kistanê weşana bi zimanê kurdî
dikin. Berpirsê sereke yê her du
weşanên kurdî jî Prof. Dr.
Kinyazê Îbrahîm e. Ew bixwe
Serokê Asambleya Kurdên
Kazakistanê “Berbangê”ye û li
ser navê civaka kurdên Kazak-
istanê kêfxweşî û razîbûna xwe ji
bo Hesenê Hecîsilêman diyar
dike. Li gorî Kinyazê Îbrahîm,
Hesenê Hecîsilêman “mêrxasekî
çand, wêje û kelepora kurdên
Kazakistanê” ye.

Hesenê Hecîsilêman , ji sala
1998-an heta roja îro her tiştê
rojnameyê Jiyana Kurd e. Ew
hem hemalê rojnameyê, hem
nivîskarê wê, hem jî belavkarê
wê ye! Ev ‘xortê 60 salî’ bi dil û
can, di nav serma û seqema

zivistanê û germa havînê de bi
eşq û heyecaneke mezin kar û
barê kovar û rojnameyê dike.

Kovara Nûbar û Rojnameya
Jiyana Kurd, bi han û hewldanên
mezin ên Hesenê Hecîsilêman, li
herêmên Alma Ata, Astana,
Taldikorxan, Çimkent, Taras,
Qarataw, Qeşqebûlax, Îssîk,
Kaskilên, Cambûl, Bîşkek, Oş û
Celalabada Qazakistan û
Qirqizîstanê, li cihê ku kurd lê
hene tê belavkirin. Beşek ji hej-
marên kovar û rojnameyê jî diçe
nav kurdên Moskova û Kras-

nadarê. Hesenê Hecîsilêman
heta niha gelek caran ji hela
rêveberên Dewleta Kazakistanê
ve hatiye xelatkirin. Ew Endamê
Yekitiya Rojnameger û
Nivîskarên Kazakistanê ye.
Hecîsilêman her wiha endamê
Navenda Pen-a Kurd e.

Hesenê Hecîsilêmanê
helbestvan ku xwediyê çend
berhemên edebî ye, çend caran
jî bi boneya beşdarîkirina festî-
valên hunerî û wêjeyî serdana
Herêma Kurdistana Federe
kiriye û di van festîval û
çalakiyan de hatiye xelatkirin.

Hesenê Hecîsilêman bi eslê
xwe ji Birûkiyên Wanê ye. Piştî
şikestina Serhildana Şêx Seîd,
wekî bi hezaran malbatên kur-
dan, malbata wan jî Çemê Aras
derbas kiriye û li Ermenistanê bi
cih û war bûye. Hecîsilêman piştî
salên 90-î, di serdema Şerê
Qerebaxê de ku bû sedema fer-
malûbûn û koçberiya bi deh
hezarê kurdan, tevî malbata xwe
koçî Alma Ataya Kazakistanê kir
û vê gavê di nava ber û pis-
mamên xwe de dijî.

Heta niha çend berhem-
kitêbên Hesenê Hecîsilêman
ronahî dîtine û hatine çapkirin. Di
demeke pêş de kitêba wî ya nû
ya helbestan wê bi navê “Welat
Gazî Min Dike” bi pêşgotina
Serokê Kurdên Kazakîstanê,
Profesor û Akademîsyen
Kinyazê Îbrahîm were çapkirin. Ji
niha ve pîroz be!..

***
Ji bo 63 saliyê, ez bi izna

Hesenê Hecîsilêman çend
helbestên wî pêşkêşî we dikim…

***
Ez vî derdî kê ra bejim?
Derdêm pirin ketine ser hev,
Birînêm kûrin nayêne hev,
Xelaz nabin jimara dev,

Ez vî derdî, kêra bêjim?!
Xirav kirin gund û bajar,
Wan em hiştin hêsir-hejar,
Mêtin xûna meye nejar,
Ez vî derdî, kêra bêjim?!
Talan kirin hebûna me,
Em derxistain ji mala me,
Kuştin zar û zêrçê me,
Ez vî derdî, kêra bêjim?!
Em kirine dijmin zarî,
Rojê li me dike tarî,
Me dukuje bi xedarî,
Ez vî derdî, kêra bêjim?!
Ev derdekî bê dermane,
Bê hekîmî, bê loxmane,

Ewî derdî, dinya zane,
Ez vî derdî kêra bêjim?!
Sedsalanva em bindestin,
Ne azane, ne serbestin,
Eme her tim, helwest, hestin,
Ez vî derdî, kêra bêjim?!
Dijmin duxe me wek zîya,
Gel bela kir, li her çîya,
Hêsîr maye, li ser rîya
Ez vî derdî, kêra bêjim?!
Kurd kirine nav zulmeda,
Nava qetlê û qireda,
Bela bûne nav dinêda
Ez vî derdî, kêra bêjim?!
(Ev helbest gelek dirêj e, 
min kurt kir. S.K)

***
Welat Gazî Min Dike
Welat gazî min, dike,
Ji xewê min, radike. 
Dide minda, ruh-qewat,
Bindest digrî, bişewat.
Ji çar alî, dike axîn,
Dil we bûye, kul-birîn. 
Pir sedsalin ew bindeste,
Aza nîne, ne serbeste.
Bira rabe Goderz, Kawa,
Gel wek wana, hezarava. 
Bikin şoreş, boy axa xwe,
Erd û ezman, cî-warê xwe!

***

Ewladê Kurd
Dinya kevnar zehf rind zane,
Gelê me kurd ewlad dane.
Bûne rêber, bûne serok,
Kare wana bûye dîrok.
Navê gelan bilind kirine,
Dîroka wan xemilandine. 
Kar kirine, bi ruh û can,
Bûne sitêrk, ji bona wan.
Şer kirine pêş dijmina, 
Wek mêrxasa, weke zana. 
Dijmin girtne, hêsîr û dîl,
Aza kirine, kasiv, sêfîl.
Bûne egît, bûne efat,
Ji Bakûr û li Rojhilat. 
Aqilbend bûn, zane û jîr,
Bûne boy me, bawer û bîr.
Yek ji wana Selahddîne,
Ew efate rû zemîne. 
Aza kirye Qûdus, Misir,
Şam û Heleb, Diyarbekir!

Hezar-hezar, sal bên-herin,
Tu car, tu wext ew namirin. 
Gelê meye, wan bîr neke,
We navê wan her tim jorke!

***
WELAT

Welat şirîne, 
Ew aza nîne,
Tim ew bi xeme
Dil kul-birîne.
Welat dayîke,
Minra per-baske,
Ez jêra ewlad
Wê min libaske.
Welat nûra min,
Mal-dewleta min,
Minra ezîze,
Wek namûsa min.
Welat jî male, 
Warê bav-kale,
Hêlîne boy min
Ew nûre-şemal.
Welat cî-ware,
Ji minra emre,
Ewa par kirine
Bi destê zorê.
Kurdistan dêye,
Xwezil roj bêye,
Bira bêjin ku
Serbest, azaye!
Salihê Kevirbirî / Alma Ata

Werin, werin..
Werin em lehengekî
din ji lehengên Kur-
distanê bibîr bînin..
Werin, em Mîr Dr.
Kamîran Alî Bedirx-
an bibîr bînin. Yê ku
tev jiyana xwe ji
Kurd û Kurdistanê
re terxan kir; bi ser-
ketinên kurdan re
geş dibû, bi têkçûnên wan
re, dilê wî dihat givaştin...
Wî Stenbolê destpê kir.. Bi
Mêcer Nowêl re li Kurdstana
bakur geriya.. Navê wî di
lîsteya 150 kesî de,
bidarvekirinê hat derxistin..
Digel bav û biran, xwe li

mîrekên Berazan (Meq telê),
girtin.. Li Almaniya xwendi-
na xwe bir serî.. Li Beyrûtê
Roja Nû û Stêr belav kirin..
Li Parîsê, di zanîngeha Sor-
bonê de zimanê kurdî
parast.. Li Ewropa, nûneri-
tiya şoreşa Barzaniyê nemir

kir.. Di lihevhatina
11ê adara 1970î de,
Barzanî jê xwest bibe
cîgerê serok komara
Îraqê, lê ew razî
nebû, bi tenê xwest
ku bibe ma mos tayê
zimanê Kurdî di dibis-
tanek çiyayê Şingalê
de..  Dawî li Parîsê, di
roja 04. 12.1978an

de, di dûrî û koçberiyê de,
wek piraniya ap, bira û pis-
mamên wî, Yezdanê mezin
canê wî ber bi banê
gerdûnê ve bilindkir û ji xwe
re bir... Erê werin, werin piştî
36 salan em vî lehengê xwe
bibîr bînin.. Xwendevano!

Ku ez û te yekî wek Mîr Dr.
Kamîran Bedirxan bi bîr
neynin, ma wê kî wî bibîr
bîne..?! 

Di baweriya min de
miletê ku lehengên xwe jibîr
bike, wan di ser guhên xwe
re bavêje, ew milet nexer-
cên jiyanê ne... Wek ku min
got Mîr Dr. Kamîran Bedirx-
an di roja 04.12.1978an de li
Parîsê koça dawî kiriye û
berî mirinê, termê xwe kiribû
diyarî ji fakultên bijîşkî re li
Parîsê, anku ew bê gore!
Rehma Xwedê li wî û tev
neferên malbata wî be.
Rehma Xwedê li canê tev
lehengên Kurdistanê be.

Konê Reş, Qamişlo,
01.12.2014

"Xak "Welat, çendìn şêrîn e!..
Welatketexeterê.Dijminanêrîşkir, kurd bi mal-

batîrabûnserlingan; bav
û bira, bav û kur, bav û
keç, dê û keç, dê û kur,
bira û bira, sêbira, du
bira, xwìşk û xwìşk,
bapîr û nevî, pisma-
muûxwarzê, tevdese -
rîhildan! Rahiştinçe ké û
ketineniyaşer, şehìdbûn,
dilêşîyan, lê ne xembû.
Welatgirîngbû. Malbata
Barzani yan jî mina kek
girìng e. Bi malbatî di eniyaşer dene.Şehìdén Zumarê,
sêbirayanjì, tu car nayên ji bìr kirin. Guheran di nanavê
Zumarêku bibe SÉBIRA, dibe sembola bi malbatî
parastina welat, sembola pêşxistina Welat, Welat sax
be, ji şehîdê Kurdistanê re karker û xebatkarê Kurdis-
tanê re xemxur û azadîxwazê welat re em be jnax
wedite wînin.. Welatsaxbe....

Rojnameger, Helbestvan û Derdkêşê 
Ç a n d a  K u r d ê n  K a z a k i s t a n ê  
Hesenê Hecîsi lêman 63 sal î  ye

Zinet
Dinçer

Mîr Dr. Kamîran Bedirxan Lehengê Bêgur
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Dîplomatên tirk nehiştin Papa
biçe serdana Kobaniyan

Navenda Nûçeyan- Hat îdia kirin ku Papa
Francis di çarçoveya serdana Tirkiyeyê de

xwest biçe serdana penaberên Kobanî, lê
diplomatên Tirkiyeyê astengî ji wî  re derxistin.

Rojnameya La Repullica ya li Îtalyayê tê
weşandin ragihand  ku Papa Francis di
çarçoveya serdana Tirkiyeyê de xwest biçe
serdana penaberên Kobanî lê dîplomatên
Tirkiyeyê astengî ji wî  re derxistin. Li gorî
nûçeyê di eslê xwe de Papa nexwestibû ser-
dana Tirkiyeyê jî bike. Hat îdia kirin ku  Papa
xwestibû serdana penaberên ji Kobanî hatîn
bike lê ji aliyê dîplomatên tirk ve ew serdan hat
astengkirin. Di heman nûçeyê de hat gotin
Papa ji gotinên Erdogan ên di derbarê siyase-
ta Sûriyê de aciz bû û herwiha hevdîtina li gel
Serokê Karên Diyanetê Mehmet Gormez pêk
anî jî ne bi dilê wî bû. Îdiayên ku di nûçeyê de
cih girtîn ji devê rayedarek fermî yê vatikanî
hat gotin û hêj agahî nehatine derewandin.

Li kerkûkê êrîşek xwekujiyê
Li bajarê Kerkûkê yê Başûrê Kurdistanê, di

encama êrişeke xwekujî de herî kêm 17 kes
cane xwe ji dest dan û 25 kes jî birîndar bûn.

Berpirsê Beşê Liv
û Tevgera
Asayîşa Kerkûkê
Îdrîs Refet ji
KDP.info ragi-
hand: “Îşev li taxa
Şorîce ya bajarê
Kerkûkê ku taxa
kurdan e, êrişeke

xwekujî çêbû.” Îdrîs Refet da zanîn ku di bûy-
erê de herî kêm 17 kes şehîd bûn û 25 kes jî
birîndar bûn ku rewşa hinek ji birîndaran giran
e lewma îhtimala wê heye hejmara şehîdan
zêdetir bibe. Berpirsê Beşê Liv û Tevgera
Asayîşa Kerkûkê anî ziman ku ew êriş li nav
çayxaneyeke taxa Şorîce de çêbûye.

Konferansa serhildana Bitlîsê 1914
Li navçeya Tatwana bajarê Bitlîsê ji aliyê

Komeleya Ramana Akademî ya Bitlîsê ve kon-
feransek bi navê 100. saliya salvegera ser-
hildana Bitlîsê (Serhildana Bitlîsê 1914) hate

sazkirin. Li navçeya Tatwana bajarê Bitlîsê ji
aliyê Komeleya Ramana Akademî ya Bitlîsê ve
konferansek bi navê 100. saliya salvegera ser-
hildana Bitlîsê (Serhildana Bitlîsê 1914) hate
sazkirin. Konferansa ku li Navenda Çandî ya
Bajarvaniya Tatwanê de bi demjimêr 10:00 an
de destpêkir. Konferansê de Huseyîn Olan
Serokê Bajarvaniya Bitlîsê, Fettah Aksoy Serokê
Bajarvaniya Tatwanê, Prof. Dr. Celîlê Celîl, Doç.
Dr. Mehmet Demirtaş, Civaknas Yaşar Abdusse-
lamoglu, akademîsyen û nûnerên saziyên
medenî û hejmareke zêdeyê hemwelatiyan beş-
dar bûn. Huseyin Olan Serokê Bajarvaniya
Bitlîsê di destpêka konferansê de bi Kurdî axivî
û got: Gelê Kurd li tu demekî serê xwe ji zulm û
sîtemkariyê re ne tewandiye. Li yekemîn runişti-
na konferansê de Prof. Dr. Celîlê Celîl, 'Li
çavkaniyên Rus û Ermeniyan de Serhildana
Bitlîsê 1914, Civaknas Yaşar Abdusselamoglu
'Di destpêka Sedsala 20 an de li Bitlîsê Nişti-
manperweriya Kurdan, Li warê neteweî û olî de
serhildana Bitlîsê?, Doç. Dr. Mehmet Demirtaş jî
'Li Ragihandina Osmanî de Serhildana Bitlîsê'
babetên xwe pêşkêş kirin.

Serokê Kurdistanê Me -
sûd Barzanî pêşwazî li
Wezîrê Parastinê yê Xir-
watîstanê Ante Kotro-
manovich kir û di wê hevdît-
inê de ragihand ku, gelê Kur-
distanê tevî êş û dijwariyan bi
berxwedanî û bi çekên kevin
bi ser ket. Li gorî malpera
fermî ya Serokatiya Herêma
Kurdistanê, îro Serokê Herê-
ma Kurdistanê Mesûd
Barzanî pêşwazî li Wezîrê
Parastinê yê Xirwatîstanê
Ante Kotromanovich û şan-
dekî pê re kir. Ante Kotro-
manovich di wê hevdîtinê de,
xebata gelê Kurdistanê ya bi
navê azadiyê bilind nirxand û
balkişand ser wê yekê ku
dîroka gelê Kurdistanê û gelê
Xirwatîstanê li xebat û qur-
banîdana bi navê ax û
azadiyê de, mîna hev e.

Wezîrê Parastinê wiha
domand: “Xirwatîstanê jî
wekî Herêma Kurdistanê di
yek demê de, di şer de bû û
hejmarekî zêde ji koçberan jî
dihewand û di heman demî
de jî kar ji bo geşkirin û
avakirinê dikir.” Derbarê
êrişên terorîstên DAIŞê de
Ante Kotromanovich da
zanîn ku ev êriş ne tenê li ser
Kurdistanê ye, lê belê ji bo
hemû welata ne û spasiya
gelê Kurdistanê û hêzên
Pêşmerge jî kir ku bi wêrekî
şerê DAIŞê dikin.

Wezîrê Parastinê yê Xir-
watîstanê amadehiya welatê
xwe jî ji Barzanî re ragihand
ku di warên serbazî û perw-
erdeya leşkerî de, hevkariya
hêzên Pêşmerge bike.

Serokê Herêma Kurdis-
tanê Mesûd Barzanî ji aliyê

xwe ve, behsa dîroka xebat û
têkoşîn û qurbanîdana gelê
Kurdistanê kir û diyar jî kir ku,
“Ji bilî wan hemû êş û
nexweşî û dijwariyan, lê gelê
Kurdistanê xwe bi dest ve
neda û ser jî ket û di parasti-
na xwe û geşkirinê de berde-
wam dibe.” Herwiha Barzanî
derbarê şerê DAIŞê de wiha
domand: “Şerê terorê tenê bi
aliyekî nayê kirin lê belê

tehdîdek e ji bo hemû aliyan
û rûbirûbûna wê pêwîstî bi
tevgereke hevbeşî ya hemû
aliyekî heye.” Serokê Herê-
ma Kurdistanê da zanîn ku,
“Piştî êrişa DAIŞê li ser Kur-
distanê, Pêşmerge bi
îmkaniyatên kêm û çekên
kevin karîn bi qehremanî li
pêşiya êrişa DAIŞê berxwe -
danê bikin û wan bişkînin.”
(Rûdaw)

Enqere (Rûdaw) – Hikûmeta
Tirkiyeyê wê reşnivîsa ku rêberê PKKê

Abdullah Ocalan li ser çawaniya dest-
pêkirina muzakereyan nivîsandibû,

lêkolîn dike. Li gorî agahiyên Rûdawê,
niha “pêvajoya çareseriyê” bi reşnivîsa
bi navê “Reşnivîsa Pêvajoya Aştiyê û
Muzakereyên Demokratîk” a Ocalan ve
hatiye girêdan. Beriya niha hatibû gotin
ku reşnivîsa Ocalan him gihîştiye destê
hikûmetê him jî Qendîlê lê tê gotin ku
hinek rexneyên hikûmetê li ser
reşnivîsê heye. Li gorî nûçeyeke roj-
nameya Milliyetê, hikûmeta Tirkiyeyê
xwe zêde nêzîkî reşnivîsa Ocalna
nake. Hat gotin ku Şanda Îmraliyê

daxwaza hevdîtinê bi Alîkarê
Serokwezîr Yalçin Akdogan re kiriye lê
Akdogan bersiva vê yekê nedaye, ji ber
wê jî şanda Îmraliyê serdana xwe ya
Qendîlê paş xistiye.  Her wiha civîna
pêvajoya çareseriyê ku diviya duh hati-
ba kirin, ma roja duşemê (8ê Kanûnê).
Ocalan di hevdîtina xwe ya herî dawî
de gotibû, wî di reşnivîsê de behsa wê
kiriye ku eger her du alî rijd û rast bin
wê çaxê di nav 4-5 mehan de dê çare-
seriyek mezin a demokratîk çêbibe.

STENBOL (DÎHA) - Dayikên Şemiyê
yên ku aqûbeta xizmên xwe yên hatine
windakirin dipirsin di hefteya 506'emîn
de li ber Lîseya Galatasarayê aqûbeta
Huseyîn Taşkaya yê ku di 6'ê kanûna
1993'yan de hati binçavkirin û piştre
hate windakirin pirsîn. Di çalakiyê de
kurê Taşkaya, Şerîf Taşkaya axivî û
wiha got: "Min di 4 saliya xwe de li zin-
danê bavê xwe nas kir. Piştî ew derket
em 7 salan bi hevre man. Vî dewletê
şadî ji bo me zêde dît û bavê min qetil
kir." Dayikên Şemiyê yên ku di hefteya
506'emîn de aqûbeta xizmên xwe yên ji
aliyê dewletê ve hatine windakirin
bipirsin li Qada Galatasarayê hatin ba
hev û pankarta "Kiryar diyar in, winda li
kû ne" vekirin, qurnefîlên sor û wêneyên
xizmên xwe hilgirtin. Di çalakiya vê
hefteyê de aqûbeta Huseyîn Taşkaya
yê ku di 6'ê kanûna 1993'yan de hate
binçavkirin û windakirin hate pirsîn û
axaftina yekem hevsera wî Sultan
Taşkaya kir. Taşkaya anî ziman ku
gorekî wan li ser dua bixwînin jî nîn e û
bal kişand li ser têkoşîna ku dimeşînin.
Taşkaya ev tişt anî ziman: "Ev qada ku
em zarokên xwe re dihatin em niha bi
neviyên xwe re tên. Em hestiyên xwe
dixwazin." Piştre Serpîl Taşkaya axivî û
wiha got: "Ez di 9 saliya xwe de di vê
qadê ne ev têkoşîn nas kir. li vir mezin
bûm ez ê li vir pîr bibim." 

'Hestiyên me û mirovahiya xwe
daynin aliyekî'

Taşkaya bang li rayedarên dewletê
yên ji aqûbeta windayan berpirsyar in
kir û wiha got: "Hestiyên me û
mirovahiya xwe daynin aliyekî heke wij-
dana we hebe aqûbeta wan derxînin
holê." Piştre kurê wî Şerîf Taşkaya axivî
û ev tişt anî ziman: "Min di 4 saliya xwe
de bavê xwe li zindanê nas kir. Ev der-
ket em 7 salan bi hevre man. Dewletê
ev yek ji bo me pir dît û bavê min winda

kir." Piştre jî birayê Taşkaya Faîk
Taşkaya axivî û anî ziman ku ew bi
salan in têkoşînên dimeşînin û bi
hezaran mirov li nava sînorên Tirkiyeyê
ji alilê dewletê ve hatin qetilkirin. 

'Em dewleta hiqûqê dixwazin'
Pişt re parlamenterê CHP'ê Sezgîn

Tanrikulu Axivî û diyar kir ku ji bo ku
kujer bêne dîtin û aqîbeta windahiyan
derkeve holê divê "demborî" ji holê bê
rakirin, komîsyona paşerojê re rû bi rû

bûyin bê ava kirin û dawî dayina bêcez-
abûna kujeran bê çêkirin. Daxuyaniya
vê hefteyê ji mirovên şemiyê Nur agir-
nasli da. Agirnasli wiha got: " Em
mexdûrên binpêkirinên mafan ên
dewletê û şahidên wan in em
dewleteke ku xebatên wî bi quralên
hiqûqê hatiye sînorkirin, wekhev nêzîkî
welatiyan dibe, maf û azadiyan wan
digire bin ewlehiyê û vê ewlehiyê jî bi
daraza serbixwe ve pêk tîne dixwazin." 

'Ekîba me girtiyê lê teslîmî
dewletê kiriye!'

Agirnasli Huseyîn Taşkayayê ku di
6'ê kanûna 1993'yan de li Rihayê hati
binçavkirin bi bîr xist û diyar kir ku di
salên 90'an de Riha ji aliyê JÎTEM,
Tîmên Tevgera Taybet û Midûriyeta

Giştî ya Emniyetê, eşîra Bucakan ve
bûbû navenda kontr-gerîlayê. Agirnasli
da zanîn ku malbata Taşkaya ji bo aqû-
beta wî bibiprsin çûne qereqol, dozgerî
û walîtiyê û bersiva "ji Sedat Bucak
bipirsin" hatiye dayîn. Parlamenterê
DYP'ê, reîsê eşîrê, serokeşîr Sedat
Bucak jî bersiva "ekîba me girt lê tes-
lîmî dewletê kirine, agahiya me nîn e
dewlet dizane" dide malbatê. 

'Heta hesab neyê dayîn dê ev doz

neyê girtin'
Agirnasli destnîşan kir ku malbata

ku çûye qereqolê hatiye tehdîtkirin û
hemû serlêdanên malbatê bêencam
mane. Agirnasli anî ziman ku ji ber win-
dakirina Taşkaya di serî de Sedat
Bucak, cerdevan Ahmet Bucak, Ahmet
Ersîn Bucak, Halîl Beyazkaz, Kemal
Uzeyroglu, Mustafa Uzuyroglu, Îsmet
Ozreyhanoglu, rayedarên leşker û
polîsan ên wê demê berpirsyarê win-
dakirinê ne. Agirnasli peyama dê
têkoşînê bidomînin da û wiha got:
"Heta ew hesabê vê sucê mirovahiyê
nedin, ev doz dê neyê girtin." Piştî
axaftinan xizmên windayan ji bo ku di
hefteya 507'an de bên ba hev çalakiya
xwe bi dawî kirin. diclehaber.com

Barzanî: Gelê Kurdistanê tevî êş û
dijwariyan bi çekên kevin bi ser ket

'Dayikên Şemiyê cara 506'emîn aqûbeta windayan pirsîn

Hikûmet li ser reşnivîsa Ocalan lêkolîn dike
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Civata wezîrên herêma Kurdistanê,
îro roja çarşemiyê 04.12.2014ê li bajarê
Hewlêrê, di bin serokatiya
Nêçîrvan Barzanî serokwezîrê
herêma Kurdistanê civiya.
Civîn taybet bû bi serdana
şandeya herêma Kurdistanê bo
Bexdayê û rêkeftina navbera
hikûmetên herêma Kurdistan û
hikûmeta federaliya Îraqê ji bo
çareserkirina pirsên
hilawîstiyên navbera Hewlêr û
Baxdayê bû. Serokwezîrê herê-
ma Kurdistanê behsa encamên
serdana xwe ya bo Bexdayê kir
û got: - Civînên me yên Bexdayê bi giştî
erênî bûn û li Bexdayê atmosferekî nû
heye, hîngê li Bexdayê pirsgirêk derdix-
istin, vê carê ku zanî pirs ber bi çare-
seriyê diçin ew bi xwe jî erênî bûn û
hewildan ji bo çareserkirina pirsan
hevkar bin. Danûstandin gelek vekirî
bûn û me gelek bi cidî gotûbêj kirin. Me
hest pê kir ew jî dixwazin pirsgirêk
çareser bibin û dizanin rewş hatiye
guhertin û pêwîstî bi çareseriyê heye. Bi
taybetî birêz Ebadî ji bo lihevtêgihiştinê
gelek hevkar bû. Karê me yê pêşîne
hertim ew bû û ewe digel Bexdayê bigi-
hin çareserriyekê û ew jî tê digihin ku em
dixwazin pirsan çareser bikin û li hev
bikin.

- Îraq di rewşeke êkonomî ya gelek

xerap de ye û rawestandina hinartina
neftê pirsgirêkên mezin çêkirine, di

kabîneya berê ya hikûmeta Îraqê de
gelek pere hatiye mezaxtin û ne diyare û
ne zalale ka ew pere ji bo çi hatiye xeric
kirin. Ew rêkeftina me digel Bexdayê kirî
ji bo herêma Kurdistanê û Îraqê
rêkeftinek baş e, lê ne hemû daxwazên
mene.  Hikûmeta Îraqê di budceya xwe
ya giştî de ji bo her bermîleke neftê 70
dolar destnîşan kirine. Bexdayê ew pirsi-
yar ji me kir ka gelo em dê nefta herêma
Kurdistanê teslîmî Somoyê bikin yan
na?  Me jî bi zelalî ji wan re got em dê
hind nefta xwe teslîm bikin ka  me li ser
çenê li hev kiriye. Barzanî got ku,  ew
rêkeftin dê bikeve di çarçoveya qanûna
budceyê de ji bo salekê, lê esasek baş
heye. Li gor rêkeftinê herêma Kurdis-
tanê dê rojê 250 hezar bermîlên neftê

bide hikûmeta Îraqê û 300 hezar
bermîlên nefta Kerkûkê jî dê bi rêya

boriya herêma Kurdistanê bo
derve binêr in: - Ev 11 sale em
daxwazê ji hikûmeta Bexdayê
dikin budceya pêşmerge bidin,
qebûl nakin. 

Lê nuha mesrefên pêşmerge
xistin nav budceya federalî, ev
yek serkeftineke mezin bû.
Hikûmeta federal 16 tirlyon
dînaran qerizdara herêma Kur-
distanê ye û ev yek bi fermê di
rapora wezareta êkonomî ya
hikûmeta federal de hatiye tespît

kirin. Hikûmeta Îraqê pereyê kom-
paniyên biyanî yên warê neftê jî nedaye.

Nêçîrvan Barzanî di axaftina xwe de
got ku, di warê piraktîkî de Îraqê pêwîstî
bi herêma Kurdistanê heye û eger
hikûmeta herêma Kurdistanê ew infra-
struktura neftê dirust nekraba, nuha ne
Îraq  dikarî tiştekî bo herêma Kurdistanê
bike û herêma Kurdistanê bi xwe jî
nedikarî tiştekî bixwe bike. Barzanî got
ku, nuha kar li ser wê yekê tê kirin ku,
nefta Kerkûkê bi boriya nefta herêma
Kurdistanê ve bê girêdan ji bo vê piros-
esê karê teknîkî pêwîste. Barzanî got
ku, digel destpêkirina sala nû, ew
rêkeftina navbera herêma Kurdistanê û
hikûmeta Îraqê dê bikeve di warê pirak-
tîkê de.

Civata wezîran lihevhatina Hewlêr û Bexdayê nirxand

Cîgirê Berpirsê herdu eniyên
Mexmûr-Guwêr red kir ku ti çekdarên
DAIŞê li wir xwe dabin destê Hêzên
Pêşmrge, lê dibêje 180 ereb tevlî Hêzên
Pêşmerge bûne û şerê DAIŞê dikin.
Arêz Heso Mîrxan Cîgirê Berpirsê herdu
eniyên Mexmûr-Guwêr ji KDP.info re
ragihand: “Di dema borî de 150
welatiyên ereb li gundên derdora
Mexmûr û Guwêrê hatine nav
Pêşmerge û ligel wan şerê DAIŞê dikin.
Herwiha piştî azadkirina wan 12 gundên
navçeyê, di du rojên borî de 30 kesên

din jî tevlî Pêşmerge bûne û çek wrgir-
tine da ku şerê DAIŞê bikin.” Arêz Heso
Mîrxan tekez kir ku, “Ew kes ne DAIŞ in,
xelkê wê deverê ne. Hejmara wan
bêhtirî 180 kesî ye. Rahiştine çek û wek
Pêşmerge tên dîtin. Ew kes cihê baw-
eriyê ne, di şerê me de em pişta xwe bi
wan girêdidin ji ber ku ew dizanin kî ji
xelkê wê deverê ligel DAIŞê ye û kî
neligel wan e. Gellek ji wan li wir
nemabûn û li Hewlêrê bicîh bibûn.” Der-
barê rewşa wê deverê Mîrxan wiha got:
“Hejmarek zêde ji welatiyên kud veg-

riyane ser mal û milkên xwe, lê hîna li
hinek cihan mayîn û bombeyên
nepûçkirî hene, ku beriya 2 rojan fer-
mandarekî Hêzên Pêşmerge bi navê
Mihemed Bawe di dema pûçkirina
mayînekê de şehîd bû.”

Hewlêr (Rûdaw)- Wezîrê
Derve yê Amerîkayê John
Kerry pîrozbahî li rêkeftina di
navbera Hewlêr û Bexdayê
de kir û da zanîn ku, ew
lihevkirin pêngavekî mezin
bû. Îro civîna welatên en -
damên hevpeymaniya nêv -
dewletî li dijî DAIŞ li Brûkselê
dest pê kir. Civîna ku ji her 60
welatên endam di hevpey-
maniyê de başdar, tê de beş-
dar bûn û bi serkirdayetiya
Wezîrê Derve yê Amerîkayê
John Kerry bi rêve diçe. Di
civîna ku li baregeha
NATOyê de tê li darxistin, Her
60 wezîrên welatên endam di
hevpeymaniya li dijî DAIŞ de,
bîr û nerînên xwe û setrate-

jiyên şerê li dijî DAIŞê bi
hevre gotûbêj dikin. Wezîrên

derve yên çend welatên erebî
jî di civînê de Amade ne, wek
Erebistana Siûdî, Urdin û
Îmarat û çend welatên din.

John Kerry di wê civînê
de gotinek pêşkêş kir û

behsa girîngiya hevpey-
maniyê li dijî DAIŞê kir û

tekez kir ku ewê berdewam
bin li ser êrişên xwe li dijî
baregehên DAIŞê li Iraq û
Sûriyê û got: “Divê em rê li
ber pêşveçûnên DAIŞê
bigirin wek çawa me rê li

Kobanî li ber wan girt.” Herwi-
ha Wezîrê Derve yê
Amerîkayê, balkşand ser
girîngiya rêkeftina Hewlêr û
Bexdayê û raghand ku yek ji
wan pêşketinên ku li navçeyê
çê bûye, rêkeftina di navbera
Hikûmeta Bexda û Herêma
Kurdistanê de bû. Kerry li wir
ligel Serokwezîrê Iraqê Hey-
der Ebadî civiya û di wê
civînê de pîrozbahî li rêkefti-
na di navbera Hewlêr û Bex-
dayê de kir û got: “Ew rêkeftin
pêngaveke mezin e li dijî
DAIŞê. Herwiha rêkeftineke
mezin e bo hemû Iraqê.”

Tê zanîn ku ev civîn,
yekemîn civîn e ku li ser astê
wezîran derve yên welatên
endamên hevpeymaniyê de
tê li pêk anîn.

Hewlêr (Rûdaw) – Pişka
Başûrê Kurdistanê di bûd-
ceya sala 2015an a Iraqê de
zêdetirî 20 tirîlyon dînar
(nêzîkî 17 milyar dolar) hatiye
hesibandin. Li gorî ku hikû -
meta Iraqê ragihandiye, bûd-
ceya sala 2015an a Iraqê 155
tirîlyon û 989 milyar dînar
hatiye hesibandin. Di pêşni-
yarqanûna bûdceyê de ku
hîn neçûye parlamentoyê,
nirxa her bermîleke petrolê
70 dolar hatiye danîn. Alîkarê
Serokê Komîsyona Pêşesazî
û Enerjiyê ya Parlamentoya
Kurdistanê Dilşad Şeiban ji

Rûdawê re got, pişka Herê-
ma Kurdistanê di bûdceya
sala 2015an de %17 ye ku
dike 18 tirîlyon û 179 milyar û
565 milyon dînar e. Dilşad
Şeiban da zanîn ku 2.5 tirîly-
on dînar jî ji pişka Kurdistanê
wek xercê saziyên serekî
mîna Sero katiya Komarê û
saziyên din dewletê hatiye
veqetandin, bi vî awayî bûd-
ceya Kurdistanê bi giştî dibe
20 tirîlyon û 184 milyar û 565
milyon dînar.  Li ser bûdceya
Pêşmerge jî Alîkarê Serokê

Komîsyona Pîşesazî û Ener-
jiyê ya Parlamentoya Kurdis-
tanê got, li gorî bûdceya
Iraqê, 35 tirîlyon û 277 mil-
yar û 591 milyon dînar ji
bo hêzên deryayî, bejahî û
asmanî yên Iraqê hatiye
terxankirin ku ew jî dike
%23ê bûdceya giştî.
Dilşad Şeiban anî ziman
ku Herêma Kurdistanê
tenê hêzên wê yên bejahî
heye ji ber wê jî tenê %17 ji
wî pereyî ku dike 1.2 tirîlyon
dînar, jê re hatiye terxankirin. 

Li gorî Şeiban, hikûmeta
Iraqê wisa hesibandiye ku
divê sala 2015an rojane 3.2

milyon bermîl bifroşe lê piştî
lihevhatina Hewlêr û Bex-
dayê ev rêje bû 3.3 milyon
bermîl.

Hagel: Obama dostê min e
Hewlêr (Rûdaw)- Wezîrê Parastinê yê

Amerîkayê Chuck Hagel diyar kir ku dest ji kar-
berdana wî, ne ji ber hebûna nakokiyên mezin
ên ligel Serokê Amerîka Barack Obama bûye û
tekez kir ku Obama hevalê wî ye. Wezîrê

Parastinê Hagel di yekemîn daxuyaniya xwe
de piştî ku di 24ê Mijdarê de dest ji kursiyê xwe
berda wiha got: “Ew biryar piştî çend danûs-
tandinên ligel Obama hat dayîn ku di encamê
de baweriyek derket holê ku pêwîst e guhertin
di rêveberiya Pentagonê de çê bibe. “ Chuck
Hagel eşkere kir ku biryara dest ji kar berdana
wî biryareke hevbeş bû û ti alîkarek di wan
danûstandinan de beşdar nebû.  Wezîrê
Parastinê yê Amerîkayê li wê yekê jî mikur hat
ku nakokî li ser pirsên biçûk hene, lê got:
“Obama dostê min e û ti nakokiyên mezin di
pirsên serekê de di navbera me de tine ne.” Tê
pêşbînîkirin ku, Serokê Amarîka îro navê
wezîrê nû yê parastinê ragihîne, ku li gora
medyayê, namzedê herî bi şens ji bo wergirti-
na wî kursî alîkarê berê yê wezîrê parastinê
Ashton Carter e.

Hîl lary Cl înton:  Divê em 
p i ş t e v a n i y a  ş e r v a n ê n  
j i n  ê n  k u r d  b i k i n

Amerîka (Rûdaw) – Wezîrê berê ya Derve
ya Amerîkayê Hîllary Clînton, diyar kir ku divê
Amerîka piştevaniya şervanên jin ên kurd li
Kobanî bike. Hîllary
Clînton, îro li Za -
nîngeha George
Towan a bajarê Was -
hingotin gotarek
pêşkêş kir û got, şerê
Sûriyê piralî ye û
milîsên Hizbullaha
Libnanê şûna Îranê
şer dikin. Clînton anî ziman ku çekdarên
DAIŞê bi awayekî sîstematîk li dijî jinan sûc û
tawanên giran dikin û wiha axivî: “Jinên kurd
pir bibandor û organîzekirî şerê DAIŞê dikin û
wî şerê de roleke mezin dilîze lewma divê em
piştevaniya wan bikin.” Li Kobanî, jibilî şer-
vanên xort şervanên jin jî hene ku xwe wek
Yekîneyên Parastina Jinan (YPJ) organîze
kirine û şerê DAIŞê dikin.

D A I Ş  d i x w a z e  ê r i ş î  
Ar têşa  Amer îkayê  b ike

Navenda Nûçeyan- Îstixbarata Amerîka
(CIA) derbarê gefa rêkxistina DAIŞê de hiş-
yariyê dide û dibê-
je, DAIŞê pilanê
dike ku li hundirê
Amerîka êrişî
artêşê bike.
B e r d e v k ê
W e z a r e t a
Parastinê ya Ame -
rîkayê, Stephen
Warin ragihand ku
ev demeke dirêje haya Pentagonê ji van gefan
heye û ji fermandar û leşkerên artêşê hatiye
xwestin ku hişyar bin. Tora ABC News ya
amerîkî belav kiriye ku CIAyê nameyek ji
Polîsê Federalî yê Amerîka û Wezareta
Ewlekariya hundir re şandiye û ji leşkerên
artêşê xwestiye ku her tiştekî ku bala kesên
tundrew bikişîne yan jî nasnameya leşkeran
eşkere bike, ji malperên xwe yên civakî
bavêjin. Li gor heman torê, îdareya Amerîka
roja yekşemê gotiye, hin zaniyarî gihiştine
destê wê ku çekdarên DAIŞê pilanê dikin ku di
hundirê Amerîkayê de saziyên dewletê bikin
armanca xwe. Berpirsekî FBI zaniyariyên wê
tora nûçeyan piştrast kirin, lê wî ti zaniyariyên
zêdetir aşkere nekir.  rudaw.net

Ereb jî tevlî pêşmergeyan dibin û şerê DAÎŞ dikin

Kerry: Rêkeftina Hewlêr û Bexdayê pêngaveke mezin bû
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AMED (DÎHA) - Li Amedê piştî
çalakiyên ji bo Kobanê li hemberî
operasyonên binçavkirin û girtinan bi
hezaran kes meşiyan. Hevserokê DBP'ê
Alî Şîmşek piştî meşê axivî û ji hikûmeta
AKP'ê re hişyariya "Bi agir nelîzin" kir.
Rêxistina DBP'ê ya Amedê bi armanca
şermezarkirina operasyonên dawî yên
binçavkirn û girtinan li Parqa Koşuyoluyê
heta Qada Îstasyonê meşek li dar xist.

Hevserokê Giştî yê DBP'ê Kamuran Yuk-
sek, Hevserokên DBP'ê yên Amedê Alî
Şîmşek û Hafîze Îpek, Hevşaredarê
Bajarê Mezin ê Amedê Firat Anli, rêve-
berên Diyar TUHAD-DER, TUHAD-
FED'ê û bi hezaran kes tevlî meşê bûn.
Girseya li Parqa Koşuyolu hatiye cem

hev bi çepik û tîlîliyan dest bi meşê kirin.
Di meşê de pankartên "Em bi rihê ser-
hildanê berxwedanê bilind bikin û dawî li
operasyonên qirkirinê binin" û "Hinî
bêdeng bimînin di girtîgehan de zarok
mezin dibin" vekirin û posterên Rêberê
PKK'ê Abdullah Ocalan û alên PKK û
KCK'ê hatin hilgirtin. Di meşê de
wêneyên kesên hatin girtin jî hatin hil-
girtin. Di dema meşê de hinek polîsan

alên di destê ciwanan de destser kirin.
Di meşê de dirûşmeyên "Zext me

bêzar nakin", "Bijî Serok Apo" û "Bijî
berxwedana YPG" hatin berzkirin. Piştî
meşa li Qada Îstasyonê bi dawî bû
Hevserokê Rêxistina DBP'ê yê Amedê Alî
Şîmşek daxuyanî xwend û diyar kir ku

çeteyên DAIŞ'ê yên dijminê miro vahiyê û
jinê ev 3 mehin êrîşê li şoreşa Rojava
dike. Şîmşek anî ziman ku şervanên YPG
û YPJ'ê bi berxwedaneke bêhempa li
enmberî van êrîşan têkodişin. Şîmşek da
zanîn ku çeteyên DAIŞ'ê sînorê Tirkiyeyê
bikartînin û êrîşan li kurdan dike.  Şîmşek
bilêv kir ku polîtîkayên hi kûmeta AKP'ê
yên qirêj ên li hemberî kurdan deşîfre bûn
û ji bo polîtîkayên xwe yên qirêj veşêre bi
hovîtî êrîş li çalakiyên gel ên demokratîk
kirin û gelek kes qetil kirin.

'Ev girtin ruhê me yê berxwedanê
xurtir dike'

Di berdewama axaftina xwe de
Şîmşek diyar kir ku di çalakiyên 6-8'ê
cotmehê de hikûmeta AKP'ê gelek rêhe-
valên wan ê partiyê bi awayeke kêfî
binçav kiriye û der barê girtin û
binçavkirinan de hikûmeta AKP'ê bi got-
inên "Pêla binçavkirinê li hemû bajarên
herêmê berdewam dike. Operasyonên
qirkirina siyasî didomîne. Hikûmeta
AKP'ê û dewleta tirk di vê pêvajoyê de
careke din ji ber ku riyên demokratîk
bigire bi hezaran binçavkirin pêk anî û bi
sedan ciwan jî hatin girtin. Em carake din
bidêjin ku bi girtin û binçavkirinan
hikûmeta AKP'ê nikare pêşiya têkoşîna
me bibe asteng. Berovajî vê yekê ruhê
me yê berxwedanê xurtir dike. Em

hikûmeta AKP'ê hişyar dikin. Ev pêkanîn
û pêkûtî ne rast in. Ev pêkanîn dibe ku
encamên cuda derxînin. heke dixwazin
ruhê me yê berxwedêriyê biceribînin
pêwîsti bi dubarekirinê nîn e bila li dîrokêi
binêrin bes e. Orepasyon tu caran me
bêzar nakin" hişyar kir. 'Tiştên ewil tên
bîra AKP'ê pêkûtî, zilm û îşkence ye'
Piştre Hevserokê TUHAD-DER'ê Derya
Us axivî û diyar kir ku hikûmeta AKP'ê ku
di kuştinên li dijî zarokan de xwedî
sîcîlekî tarî ye di dijminatiya kurdan de
israr dike. Us bilêv kir ku dema ku nirxên
demokratîk ên kurdan û nirxên kurdan
mijara gotinê be tiştên ku ewil tên bîra
hikûmeta AKP'ê pêkûtî, zilm, îşkence û
girtin e. Us destnîşan kir ku ji ber ku wekî
demên borî bi komî kurdan qetil bikin
niha bi girtinên komî pêk tîni, bi girtinan
kurdan tijî zindanan dikin û qirkirina siyasî
pêk tînin.  

Us jî di berdewama axaftina xwe de
hikûmeta AKP'ê hişyar kir.  Çalakiya şer-
mezarkirinê bi xwendina navên hin
zarokên ku di demên dawî de hatin girtin,
çepik, tîlîlî û dirûşman bi dawî bû.

Li Farqînê jî nerazîbûn
Operasyonên binçavkirin û girtinan li

navçeya Farqînê ya Amedê jî hate şer-
mezarkirin. Welatî bi pêşengiya DBP'ê li
ber Qeymeqamiya Farqînê kom bûn û li
vir bi daxuyaniyekî xwestin ku operasy-
onên binçavkirin û girtinan bi dawî bibin.

Îro çarşem 03.12.2014 li
Selahedîn birêz Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê
pêşwaziya Ante Kotromanovich
Wezîrê Bergiriya Hirvatîstanê
(Croatia) û şandekî li gel kir.

Îro çarşem 03.12.2014 li
Selahedîn birêz Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê
pêşwaziya Ante Kotromanovich
Wezîrê Bergiriya Hirvatîstanê
(Croatia) û şandekî li gel kir.

Li hevdîtinê de Wezîrê
Bergiriyê Hirvatîstanê xweş -
haliya xwe ji bo hevdîtina li gel
Serok Barzanî û serdana xwe ya
Kurdistanê nîşan da û xebata
gelê Kurdistanê ya bi navê
azadiyê de bilind nirxand û balk-
işand li ser wê yekê ku dîroka
gelê Kurdistanê û gelê Hirvatîs-
tanê li xebat û qurbanîdana bi
navê ax û azadiyê de heman
awayî ye. Hirvatîstanê jî wekî
Herêma Kurdistanê li yek demê

de li şer da bû û hejmarekî
zêdeyê koçberan dihewand û li
heman demî de jî kar ji bo
geşkirin û binyatnanê
dikir. Her wiha ev heman
awayî jî, bingeheke bi
hêz ji bo pêşxistina pey-
wendiyên di navbera her
dû aliyan de pêktîne. 

Di derbarê êrîşên
terorîstên Da'îş de
Wezîrê Bergiriyê Hir-
vatîstanê wê yekê xiste
rû ku ev êrîş ne tenê li ser
Kurdistanê ye belku ji bo
hemû welatane û spasiya
gelê Kurdistanê û hêzên
Pêşmerge jî kir ku bi wêrekî şerê
terorîstên Da'îşê dikin. Wezîrê
Bergiriyê Hirvatîstanê amade-
hiya welatê xwe jî bi Serok
Barzanî ragihand ku li warên ser-
bazî û meşqpêkirinê de,

hevkariya hêzên Pêşmerge bike.
Li beranber da Serok Barzanî bi
xêrhatina Wezîrê Bergiriyê Hir-

vatîstanê û şanda li gel kir û
spasî helwesta welata Hirvatîs-
tanê ya li palpiştîkirina Herêma
Kurdistanê de kir û tekez li ser
amadehiya Herêma Kurdistanê
ya ji bo berfirehkirina pey-

wendiyên di navbera her dû
aliyan de kir. 

Her li vê hevdîtinê de Serok
Barzanî li gotarek da bi kurtî
behsa dîroka xebat û
têkoşîn û qurbanîdana gelê
Kurdistanê ji bo şanda mîh-
van kir û eve jî xiste rû ku ji
bilî wan hemû êş û
nehametî û dijwariyan gelê
Kurdistanê xwe bi dest ve
neda û ser jî ket û li parasti-
na xwe û geşkirinê de
berdewam dibe. Serok
Barzanî di derbarê êrîşên
terorîstan de balkişand li ser
wê yekê ku şerê terorê tenê

bi aliyek nayê kirin belku
tehdîdeke ji bo hemû aliyek û
rûbirûbûna wê pêwîstî bi hewlekî
hevbeşî ya hemû aliyek heye.
Piştî êrîşa terorîstan li ser Kur-
distanê Pêşmerge bi îmkaniy-

atên kêm û çekên kevin karî
qehremanane êrîşa Da'îş rabigrê
û wan tûşî şikestê bike. 

Axaftina di derbarê pêdiviyên
hêzên Pêşmerge û peywendiyên
di navbera Herêma Kurdistanê û
Bexda mijareke dinê vê hevdît-
inê bûn û her dû alî rêkkeftina vê
dawiyê ya di navbera Hikûmeta
Herêma Kurdistanê û Hikûmeta
Iraqê bi hengavekî erênî wesif
kir. Hêjayî gotinêye li vê civînê
de Mistefa Seyîd Qadir Wezîrê
Pêşmerge, Fuad Husên Serokê
Dîwana Serokayetiya Herêma
Kurdistanê, Enwer Hacî Osman
Birîkarê Wezareta Pêşmerge,
Ce'fer Şêx Mistefa, Ferîq Şêr-
wan Ebdulrehman, Ferîq Cebar
Yawer Endamên Fermandeya
Giştî ya Hêzên Parastina Herê-
ma Kurdistanê û Felah Mistefa
Berpirsê Fermangeha Peywen -
diyên Derveyê Hikûmeta Herê-
ma Kurdistanê jî amade bûn.

KOBANÊ (DÎHA) - Naven-
da Çapemeniya YPG’ê diyar

kir ku di operasyona YPG’ê ya
ku şevê din li Taxa Botana
Şerqî ya li başûrê rojhilatê
Kobanê li dijî çeteyan dabû
destpêkirin de 22 çete hatine
kuştin û gelek çek û cebilxane
jî hatine desteserkirin.

Navenad Çapemeniya
YPG’ê têkildarî şer û pevçûnên
şevê din ên li Kobanê dax-
uyaniyek weşand. Di dax-
uyaniya ku di malpera fermî ya
YPG’ê de hate weşandin de,
hate diyarkirin ku êrîşên
çeteyên DAIŞ'ê ku bi armanca
dagirkirina Kobanê hatine

destpêkirin dewam dikin, lê
şervanên YPG/YPJ’ê li hemû

eniyan serwerî bi
dest xistin û
operasyonên li
hemberî deverên
ku çeteyan dagir
kirine bênavber
dewam dikin. Di
berdewama dax-
uyaniyê de derbarê
encamên şer û
pevçûnan de ev

agahî hatin dayîn: “Hêzên me,
şevê din li eniya başûr, li hem-
berî çeteyên ku li sînorê taxa
Botana Şerqî bicîh bûne
operasyonek pêk anîn.
Operasyon heta sibehê
dewam kir û hêzên me derbên
giran li çeteyan xistin. Bi qasî
ku hatiye tespîtkirin li vê
herêmê 22 çete hatine kuştin,
14 cenayên çeteyan, 14
kelaşnîkof, 5 hezar guleyên
kelaşnîkofan, 62 jarjorên
kelaşnîkofan, 20 bombeyên
destan û 3 bêtêl ketine destên
hêzên me."

Wezareta Rewşenbîrî û Lawan
hişyarî da dezgahên medyayê û
ragehand ku bi tu awayekî çênabe
pirsa rizgarkirina keç û jinên Kurd
ên Êzdî bibe nûçe.

Wezareta Rewşenbîrî û Lawan
a Herêma Kurdistanê hişyarî da
dezgahên medyayê û ragehand
ku bi tu awayekî çênabe pirsa riz-
garkirina keç û jinên Kurd ên Êzdî
bibe mijara nûçeyan. Berdevkê
Wezareta Rewşenbîrî û Lawan a
Herêma Kurdistanê Ferheng
Gomeşînî derbarê mijarê de ji
BasNewsê re got: ‘’Wezaretê bi
nivîsara hejmar 60 a 19.11.2014 û
bi îmzeya Wezîrê Rewşenbîrî,

daxwaz ji hemû dezgehên medya
kir ku şopandina pirsa rizgarkirina
keç û jinên Kurd ên Êzdî nekin
nûçe.’‘ Gomeşînî wiha axifî: ‘’Di
nivîsarê de tê gotin ku li ser fer-
mana Serokatiya Civata Wezîran
biryar hatiye dayîn ku bi tu

awayekî çênabe pirsa rizgarkirina
wan keç û jinên Kurd ên Êzdî li
navçeyên di bin destê DAİŞ’ê de
bibe nûçe yan jî nûçe-raportên
medyayê.’‘ Gomeşînî tekez kir ku
çênabe bi tu awayekî agahî û zan-
yarî derbarê nav, wêne, navnîşan
û cihê mana wan keç û jin, dem,
cihê lê girtî û rizgarkirina wan de
bên belav kirin û berevajiya vêna
binpêkirina biryara wezaretê ye.
Herwiha da zanîn ku hişyarî dane
hemû dezgahên medyayê û her
binpêkirenek jî dê ceza û lêpirsînê
bi xwe re tîne. BAS-

AVESTA KURD - Li Efrînê ev
çend rojin, tevlîheviyeke mezin
heye. Asayîşa PYD li Efrînê
pêşmergeyekî rojava bi navê
Îbrahîm Korîş girt (ji gundê
Çolaqan), piştre dema ku pismanê
wî Mehmûd Korîş xwest li rewşa wî
bipirse û nerazîbûna xwe li hember
girtina wî nîşan da, asayîşê ew jî
girt. Piştre rojnamevanê bi navê Elî
Ebdulrehman, Lezgîn Berekat,
Mihemed Mostefa Cimo (ji gundê

Basûtê), bi tevayî 16 kes girtin.
Heta niha kesek nizane çarenivîsa
wan çi ye. AVESTA KURD - Li
Efrînê ev çend rojin, tevlîheviyeke
mezin heye. Asayîşa PYD li Efrînê
pêşmergeyekî rojava bi navê
Îbrahîm Korîş girt (ji gundê
Çolaqan), piştre dema ku pismanê
wî Mehmûd Korîş xwest li rewşa wî
bipirse û nerazîbûna xwe li hember
girtina wî nîşan da, asayîşê ew jî
girt.  Piştre rojnamevanê bi navê

Elî Ebdulrehman, Lezgîn Berekat,
Mihemed Mostefa Cimo (ji gundê
Basûtê), bi tevayî 16 kes girtin.
Heta niha kesek nizane çarenivîsa
wan çi ye.

Li Amedê ji AKP'ê re hişyariya 'bi agir ve nelîzin'

Hirvatîstan amadeye piştgiriya Pêşmerge bike

YPG: Di operasyona Botana 
Şerqî de 22 çete hatin kuştin

“Çênabe rizgarkirina jinên Êzîdî bibe nûçe“

PYD dest bi girtina ciwanên PDK-S kirwww.a
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Dicle Üniversitesi bünyesinde
kurulan Eczacılık Fakültesi’nin
resmi açılış töreni, geniş bir pro-
tokol heyetinin katılımı ile gerçek-
leştirildi. Kongre merkezinde
düzenlenen açılış törenine İl Val-
isi Hüseyin Aksoy,  Rektör Prof.
Dr.  Ayşegül Jale Saraç, Cum -
huriyet Başsavcısı Ramazan Sol-
maz, İl Emniyet müdürü Halis
Böğürcü, Rektör Yardımcısı Prof.
Dr. Sabri Eyigün, Vali Yardımcısı
Taner Bircan, Sur Kaymakamı
Memduh Tura, Karacadağ Kal -
kınma Ajansı Genel Sekreteri
İlhan Karakoyun, Eczacılar Odası
Başkanı Ferhat Değer, Ziya
Gökalp Üniveristesi Gerçek-
leştirme ve Yaşatma Derneği
Başkanı Hikmet Hamzaoğulları,
dekanlar, yüksekokul müdürleri,
öğretim elemanları ve çok sayıda
davetli katıldı. Devlet Konservatu-
arı öğrencilerinin müzik dinletisi
ile başlayan program, halk müz-
iğinin birbirinden hareketli
parçaları ile devam etti. Açılışın
ilk konuşmasını gerçekleştiren
Eczacılık Fakültesi Dekanı Prof.
Dr. Hamdi Temel, eczacılık fakül-
tesinin Diyarbakır için önemine
değindi. Güneydoğu’da böl-
gesinde özellikle Diyarbakır’da
eczacılık fakültesinin bugüne
kadar açılmış olmamasının büyük
bir eksiklik olduğunu söyleyen
Prof. Dr. Hamdi Temel, akademik
kadro ve fakültenin alt yapısı
hakkında bilgi vererek, Diyar -
bakır’daki eczacıların akademik
çalışmalarına ve eğitimine uzak
olmalarını eleştirdi.

Eczacılar odasına teşekkür
Fakültenin kuruluş aşamasın-

da Eczacılar Odası ve Selçuk
ecza deposuna katkılarından
dolayı teşekkür eden Temel, bu
tür dinamiklerle her zaman kol
kola çalışma arzusunda olduk-
larını ifade etti.

Değer: Eczacıların kariyer
sorunları kalmayacak

Fakültenin kurulma aşa-
masında desteklerini esirge-
meyen tüm paydaşlara teşekkür
ederek konuşmasına başlayan
Diyarbakır Eczacılar Odası
Başkanı Ferhat Değer, ecza-
cıların akademik kariyer eksik-
liğine dikkat çeken Prof. Dr.
Hamdi Temel’i destekleyerek,
“İnşallah artık bugünden itibaren
eczacılarımız da kariyer anlamın-
da yüksek lisans ve doktoralarını
yapmaya başlarlar” dedi.

Saraç: Dinamikler bir araya
gelirse güzel şeyler yapılır

Rektör Prof. Dr. Ayşegül Jale
Saraç ise, Şehrin tüm dinamik-
lerinin bir araya gelmesiyle çok
güzel şeylerin yapılacağını dile
getirerek, bugüne kadar bu
dinamiklerin eksikliğine dikkat
çekerek, bundan sonra tüm
dinamiklerle ve paydaşlarla daha
iyi şeylerin yapılacağını ifade etti.
Üniversitelerin şehre katkılarının
önemine değinen Rektör Saraç,
Dicle Üniversitesi’nin Sayın
Başbakan ve Cumhurbaşkanının
destekleriyle bugüne geldiğini ve
Türkiye’nin sayılı üniver-
sitelerinden biri olma yolunda
ilerlediğini belirtti. 

İl Valisi Hüseyin Aksoy da,
“Üniversitelerimiz, Türkiye’nin
gelişmesi ve kalkınması için
ihtiyaç duyulan insan kaynağının
yetiştirilmesinde rol üstlenen
önemli kurumlarımızdan birisi”

diyerek, Dicle Üniversitesi’nin
kurulduğu 1974 yılından beri ken-
disini geliştiren ve bugün
Türkiye’nin sayılı üniversiteleri
arasında yer alan bir üniversite
olduğunu söyledi. Özellikle ilacın
üretiminden, hastaya ulaştırılın-
caya kadar geçen süreçte görev
üstlenecek olan eczacıların
yetiştirileceği Eczacılık Fakülte-
si’nin geçtiğimiz yıl ilk öğrencisini
alarak eğitim ve öğretime
başladığını kaydeden Vali Aksoy,
“Özellikle bölgenin zengin flora
yapısı da burada eczacılık fakül-
tesinin kurulmasıyla burada
yapılacak olan çalışmalarla çok
daha farklı bir noktaya taşınacak
ve bölgenin zenginliğiyle bilime
ve araştırmalara da  önemli kay-

nak unsuru oluşturmuş olacak”
dedi. Zaman zaman hastalıkların
tedavisi amacıyla üretilmiş olan
ilaçların uygun dozda kullanılma-
ması, farklı noktalarda kullanıl-
masının önemli sorunları da
beraber getirdiğine dikkat çeken
Aksoy, “Bu anlamda eczacılık

mesleğinin önemi ve diğer boyu-
tuyla baktığımızda ortaya koy-
duğu bilimsel çalışmalarla da
büyük önem taşıyor. Henüz
Diyarbakır’da önemli bir sorun
olarak gözükmemekle beraber
Bonzai konusu tüm dünyanın ve
Türkiye’nin belirli kentlerinde
önemli sorun oluşturan sentetik
bir uyuşturucu olarak dikkat çek-
mektedir. Bu anlamda bunun da
burada tartışılacak olması bu
konuda belirli bir bilincin oluştu-
rulmasına katkı sağlamış olacak”
şeklinde ifade etti. Ardından Vali
Aksoy ve Rektör Saraç tarafından
Diyarbakır Eczacılar Odası
Başkanı Ferhat Değer, Ecz. Dilek
Ayyıldız, Selçuk Ecza Deposun-
dan İsa Oğuzer ve Beyaz Organi-

zasyon Koordinatörü Selçuk
Oralı’ya fakültenin kurulması
sırasında verdikleri desteklerden
dolayı teşekkür plaketi verildi.

Bonzai konulu konferans
verildi

Konuşmaların ardından tüm
protokol, sahneye çıkarak kon-
fetiler eşliğinde Dicle Üniversitesi
Eczacılık Fakültesi’nin açılış kur-
delasını kesti. Açılışın ardından
söz alan Gazi Üniversitesi öğre-
tim üyesi Prof. Dr. Mehtap Uysal,
“BONZAİ” konusunu ele aldığı
sunumuyla bir konferans verdi.
Yasa dışı satışını artırmak için
kullanılan söylemlerin aksine ve
etkileri esrarın etkileri ile
özdeşleştirilse de bonzainin,
kesinlikle esrar türevi olmadığını
söyleyen Prof. Dr. Mehtap Uysal,
“Esrar davetleri, “sigara gibi bir
şey” denilerek yapılır. Şu anda da
bonzai davetleri “esrar gibi bir
şey” denilerek ve esrardan bekle-
nen etkiler vaat edilerek yapıl-
maktadır. Bonzai doğal bir ot ya
da bitki değildir! Sentetik esrar ya
da kannabiod de değildir.  Sen-
tetik bir bileşikdir” şeklinde açıkla-
malarda bulundu. Sokaklardaki
adıyla Bonzainin, aslında fena -
zepam çok potent ve uzun etkili
bir benzediazepin türevi oldu -
ğunu kaydeden Uysal,  kliniklerde
de epilepsi, uykusuzluk gibi
nörolojik hastalıklarda ve alko -
lizmin tedavisinde kullanıldığını
anlattı. Uysal, bonzainin dün -
yadaki ve Türkiye’deki yayılımı,
etkileri ve alınabilecek önlemleri
konusunda detaylar sundu.

Said Bayram / Diyarbakır
Özgür Haber

Sasani impartorluğunun yikil-
ma dönemine kısaca göz atıp,
21.yüzyılın başlangıcında Kürt-
lerin kaderinin nasıl değiştiğini
inceleyelim.Yazımız yedinci
yüzyılın ortalarında meydana
gelen değişimin NİTELİĞİNİ ve
Kürtlerin Siyasi-Politik ve yapısal
değişimin SONUÇLARINI dillendi-
recektir.21.yüzyıl ise gelecek
tasavvurunun niteliğini ve boyu-
tunu bilere gösterecektir.

Yedinci yüzyılda Sasani
imparatorluğu batıdan Bizans ve
Romalıların,kuzeyde Asyanın bar-
bar kavimlerinin,güneyde ise
Samilerin ve Çöl Araplarının yıkıcı
saldırıları neticesinde dağılma
noktasına gelmiştir.Bu güçlerin
dinamik olanı Çöl Araplarından
oluşan İslam ordularıdır. Sasani
İmparatorluğunun baş kenti Medai-

ni ele geçirerek bir site devleti olan
Mekke’den imparatorluğa dönü -
şen güç bunlar olmutur. Aryani
coğrafyanın batısında tama men
Kürtler yaşamaktadır bu nedenle
14 yıl süren kanlı ve çok yıkıcı bir
savaşa sahne olur Kürdistan. O
dönemde Kürt şehirlerinde Sasani
diliyle konuşan (bugünkü dımili
leh çesinin atası) zanaatla,ticaretle
ve bilimle uğraşan Kürt aristokra-
sisini ve enteljansiyesini temsl
eden kitleler yaşamaktaydı.
Savaşla birlikte bu kesimler yok
edilip,şehirlere hiristiyan olan Kürt-
lerin dışındaki milletler Rumlar,
Ermeniler, Asu-riler ve Sür yaniler
yerleştirilerek Devlet ve İmparator-
luk bilinci silinmek istendi. Kürtler
ancak dokuzuncu yüzyılda kendi
şehirlerinde nüfus çoğunluğuna
kavuşabildiler.Bunlar Kurmanci

lehçesiyle konuşan Kürdistanın
Koçerleriydiler,devlet tecrübeleri
yoktu, Aryani bilincine sahip
değillerdi.Zihinlerinde tarihsel bir
boşluk oluşmuştu. Dünyada en
uzun ve sürekli olan Hanedanlığın
yaratıcılarından olduklarını,Pej-
dadiler,Ehmeniler,Medler,Per-
sler,Eşkaniler ve Sasanilerle
medeniyetler kurduklarını, Aryani
coğrafyada Hükümran olduklarını
unutmuşlardı. Hatırlamaları için
21. Yüzyıla kadar sabretmeleri
gerekecekti. Kürtler artık tarihin
sahnesin dedirler. Küreselleş-
menin Kürdistandaki etkilerini
bazen yavaş ve dönüştürücü şek-
liyle ,bazende şiddetli ve yakıcı
biçimde son yirmi yıldır yaşamak-
tayız. Güney Kürdistan devletle -

şiyor, Suriyede Baas faşizmi dağıl-
ma noktasına gelmektedir.
Kuzeyde legal, demokratik örgüt -
len melerin im kan ları ortaya çık-
maktadır. Değişimin asıl etkileyici
tarafı ise zihni ve fikri alanda
yaşanmaktadır. 19.yüzyılın ORİ-
ENTALİZMİ ,20.yüzyılın tekci
otoriter ,deolojilerinin ANLAMSI-
ZLIĞI kavranmaktadır.KÜRTLER
yüzlerini kendi Kadim Coğraf -
yalarına döndürmektedirler. Tari-
hte yarattıkları medeniyetlere
sahip çıkarak ARYANİ milletlerle
bera ber gururlanmaktadırlar
Kürdistandaki siyasi akımların
varoluş ları Aryani milletlerle ilişk-
ilenmeleri yani kendi doğal intr-
landlarına sahip çıkmalarından
geçer.21.yüzyılda medeniyet

yaratmanın tek yolu çoğulculuk-
tur.Güney Kürdistani da sayarsak
dört Aryani devlet ateş çemberinin
içersinden geçmektedir, hiçbir milli
Kürt siyaseti bu süreçleri göz ardı
edemez. Bu dönü şümleri dikkate
almayan yani Milli olmayan
siyaset ve partilerin gereksi-
zleşerek eriyip yokolduklarını kısa
bir zaman diliminde yaşayarak
göreceğiz.

Kürtler kendi başlarına ve
çıkarları için o zemini daha da
genişletebilir. Güney Kürdistan ile
Batı Kürdistan (Rojava) arasında-
ki açıklanmamış ilişkiler -özellikle
de ekonomik ilişkiler- iki parça
arasındaki bilinen ilişkilerden çok
daha iyi ve sevindirici. Özellikle
de Kürdistan’ın iki parçası arasın-
daki ilişkilerin artmasını isteyen
kişiler için çok daha sevindirici bir
durum. Kürdistan’ın farklı
parçalarının ekonomik düzlemde
birbirine bağlanması, önemli ve
olumlu sonuçlar veriyor. Bilhassa
partiler arasındaki anlaşmazlık-
ların azaltılması ya da bitirilmesi
açısından… Sykes-Picot Anlaş-

ması, Irak ve Suriye’de pratikte
aşılmış durumda.  Suriye ve Irak,
Kürtler, Sünniler ve Şiiler
–Suriye’de Aleviler- olmak üzere
3’e bölündü veya parçalandı.  Bu
parçalanma, Kürdistan’ın iki
parçası için bir çeşit birleşme
imkanı ortaya çıkardı. Güney ve
Rojava ile aynı zamanda Kuzey
ve Rojava arasında dağılmış
aşiretler ve aileler, parçaların
kolaylıkla birleşebileceğinin
işareti aslında. Kuzey Kürdistan’-
da, kentlerin genelinde Kürt yerel
iktidarı mevcut. Güney ve
Rojava’da ise genel bir Kürt ikti-
darı hakim. Bu da Güney ile
Rojava’yı birliğe oldukça yak-
laştırmış durumda. Çünkü,
içeride ve dışarıda siyasi gözlem-
ciler, Irak ve Suriye’nin eski
merkezi sistemlerine dönebil -
mele  rine ihtimal vermiyor. En
kötü durumda bile (Kürtler açısın-

dan) Suriye ve Irak federalizm-
den daha aşağı bir sistemle
yönetilemez. Dolayısıyla, Güney
ve Rojava’nın de facto bağımsı-
zlıkları, nihayette bağımsızlıkla
sonuçlanmasa bile, epeyce yak-
laştıracaktır. 

Suriye Ordusu - pratikte
Aleviler-, Sünniler’e karşı sava -
şıyor. Irak’ta da bir Şii Ordusu ikti-
darda. İran modeli, Irak’ta da yer-
leştiriliyor. Şii milis ve silahlı gru-
plardan, İran’daki Besic Gücü
modeli oluşturuluyor. Bu gözle
görülür farklılıklar, Irak’ın geçen
yüzyıldaki şekliyle yeniden kurul-
masına engeldir. Osmanlı
Devleti’nin çöküşü, Batılı ülkelerin
planları ve bölgedeki Araplar ile
Msülümanlar’dan ziyade,
bölgede petrolün bulunması ve
aktarma yollarının ortaya çık-
masındandı. Kürdistan da bu
planların kurbanı oldu. Sykes-

Picot sınırları doğal bir çözülme
yoluna girmiş durumda. Bu sınır-
lar, bölge ülkeleri tarafından red-
dedilirken, Kürdistan’ın enerjisi ve
enerji yolları, Batı Avrupa için
önemli bir kaynak olabilir.  Kürdis-
tan’da bulunan gaz ve petrol rez-
ervi, dünyanın enerji haritasını
değiştirdi. Erbil’deki patlamadan
sonra varil başına fiyatın 66 sent
artması, bu gerçeği açıkça gös-
terdi. Bu fırsat, Güney ve
Rojava’nın birçok alanda birbirini
geliştirmesini sağlayabilir. Kürdis-
tan Bölgesi, dünyada Kabul
gören bir konumda. IŞİD’le
savaştan sonra da dünya tarafın-
dan daha iyi görülmeye başlandı.
Aynı zamanda siyasi ve diplo-
matik ilişkileri de, ekonomik ilişki-
leri sonucunda süreğenleşti ve
gelişti.Rojava, bu belirsiz ve
statüsüz haliye, Güney Kürdis-
tan’ın dünyadaki ilişki ve bağlan-

tılarıyla dünya siyasetinde yol
alabilir. Aynı zamanda tüm ürün-
lerini, başta petrolünü, şimdilerde
mecbur olduğu kaçak satıştan
kurtarması için bu gerekli. Kürdis-
tan’ın iki bölgesi arasındaki bu
ilişkiler, siyasi ve ekonomik bir
gelişkinlik de oluşturuyor. Aynı
ülke ve aynı milletten gelmeleri
sebebiyle, oluşan ekonomik ve
siyasi ilişkilerin sonucunda, fiilen
Güney ve Rojava birleşme yolu-
na giriyor. Eğer geniş bir bakış
açısıyla Kürdistan’ın iki parçası
arasındaki ilişkilere bakılırsa,
Kürdistan, dünyanın gözü
önünde bu açıdan daha büyük bir
zeminde görünür olur. Kürtler
kendi başlarına ve çıkarları için o
zemini daha da genişletebilir.
Bölge için de bu, siyasi sınırlarda
radikal bir dönüşümün başlangıcı
olur. Bu da, dünyadaki enerji
sıkıntısının daha kolay bir
biçimde ortadan kalkmasına
büyük katkıda bulunur.

Kürtlerin Tarih Sahnesine Yeniden Çıkışı ve Aryani Bilinç

Güney ile Rojava’nın fiilen birleşmesi

Dicle Üniversitesi Eczacılık Fakültesi açıldı
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Almanya'nın Köln kentinde yapılan
kitlesel yürüyüş ile PKK'nin üzerindeki
yasağın kaldırılması istendi. Yürüyüşte
konuşan Sol Parti Milletvekili Nicole
Gohlke, “PKK'nin üzerindeki yasak
miladını doldurdu” dedi. Almanya'nın 16
eyaletin içişleri bakanlarının, 11-12
Aralık'ta Köln'de yapacağı konferans
öncesi ülkede bulunan 84 örgüt, Köln’de
bir yürüyüş düzenleyerek, PKK'nin
üzerindeki yasağı protesto etti. Kürdis-
tan Öğrenciler Birliği (YXK) ve İnterven-
tionistische Linke (İL) örgütünün çağrısı
üzerine bir araya gelen 84 Kürt, Alman
ve Türkiye sol hareketleri tarafından
kurulan “Bündiss Gegen İMK” platformu
bir yürüyüş ile PKK'nin üzerindeki yasak,
mülteci sorunları olmak üzere Almanya'-
daki anti demokratik uygulamaları
protesto etti. 3 bin kişinin katıldığı
yürüyüş, kentin Freisen Platz'da başladı.

Kürt Halk Önderi Abdullah Öcalan'ın
posterlerinin yanı sıra PKK, YPG, PYD
olmak üzere çeşitli sol örgütlerinin fla-
maları ile “PKK yasağına hayır”,
“Yaşasın Kobanê direnişi” yazılı pankart-
lar taşındı. Yaklaşık 2 saat kent
merkezinde yürüyen eylemciler, Hanser-
ing'e gelerek, yürüyüşlerini sonlandırdı.
Sık sık PKK yasağına karşı sloganların
atıldığı yürüyüşte polisin aldığı güvenlik
önlemleri gözlendi.

'PKK'NİN İNSANİ MÜCADELESİNİ
KİMSE GÖRMEMEZLİKTEN GELE-
MEZ'

Yürüyüşte bir konuşma yapan Sol
Parti Milletvekili Nicole Gohlke,
Almanya'nın PKK üzerindeki yasağını
sert bir dille eleştirerek, anlamsız
olduğunu söyledi. PKK'nin Ortadoğu'da
DAİŞ çetelerine karşı verdiği mücadeleyi
anlatan Gohlke, devamla şunları söyle-

di: “PKK'nin Kobanê ve Şengal'de
sergilediği insani duruşu kimse
görmemezlikten gelemez. Bugün insan-

lık için tehlikleli olan bu canavarlara
karşı PKK ciddi bir şekilde mücadele
ediyor. Bölgedeki azınlıkları savunuyor.
Herkes bunu görmeli ve PKK'nin
üzerindeki yasak artık Almanya'da
miladını doldurmuştur. Bundan dolayı
yasağı savunanlara şunu söylüyorum:
PKK yasağına son verilsin.“

'KÜRTLERE YÖNELİK BASKIYA
SON VERİLSİN'

PKK bayrağını açtığı için kendisine
yönelik politikaları da eleştiren Nicole
Gohlke, Benim dokunulmazlığımı

kaldırarak, düşüncemi değiştireme-
zler. PKK bayrağını çıkarttığım için
pişman değilim. Birçok siyasetçi
benim düşüncemde. Bundan dolayı
da geçtiğimiz günlerde 10 mil-
letvekili PKK bayrağını çıkartarak,
desteklerini sundu. Almanya artık
Kürtlerin üzerinde baskıya son ver-
meli evlerini basmamalı. Bu poli-
tikalarından vaz geçmeli” diye

konuştu. Sol Parti Milletvekili Nicole
Gohlke dışında birçok örgüt temsilcisi de
yürüyüşte söz alarak, birer konuşma
yaptı. Yapılan konuşmalarda, PKK'nin
üzerindeki yasağın derhal kaldırılması
mesajı verildi. Yürüyüş bitimine doğru bir
grup genç yüksek bir binanın üzerine
çıkıp meşale yakarak "PKK bizim"
pankartı açtı. Polis müdahale ederek
gençleri gözaltına aldı. anf.bz

Kürdistan Bölgesi Başba -
kanı Neçirvan Barzani, Bağ-

dat’a, IŞİD’le savaşta şehit
düşen ve yaralanan peşmerge

sayısını verdi. Irak Parlamento-
su Kürdistan Demokrat Partisi
(KDP) Grubu üyesi Rênas
Cano, “Başbakan Barzani Bağ-
dat’ta dün, Merkezi Irak Hükü -
meti yetkililerine, IŞİD’le
savaşırken şehit olan ve
yaralanan peşmergelerin sayı -
sını içeren bir dosya verdi” dedi.
Cano, Barzani’nin toplantıda,
“Kurbanların dökümünü size

sunduk. Siz peşmerge Güçleri
için ne yaptınız?” sorusunu sor-
duğunu aktardı.   Kürt parla-
menteri, Başbakan Barzani’nin,
Musul’un kurtarılması konusun-
da ise, şunları söylediğini iletti:
“Kürdistan Bölgesi, peşmer -
geleri Musul için ölüme gönder-
meyi düşünmüyor. Çünkü
Musul halkı, kentlerinin kurtarıl-
masını istemiyor.” Irak’ın

başkenti Bağdat’a, sorunlara
çözüm aramak için giden Neçir-
van Barzani başkanlığınıdaki
heyette, Başbakan Yardımcısı
Kubat Talabani ve Doğal Kay-
naklar Bakanı Aşti Hewrami de
yer alıyor.   Heyet, Irak Cumhur-
başkanı Fuad Masum,
Başbakan Haydar Abadi ve
Parlamento Başkanı Selim
Ciburi ile biraraya geldi.

Barzani şehit peşmerge sayısını verdi

Beşikçi, Siverek Kürt Kültür
Derneğinin davetlisi olarak
‘Devletsiz Milletler’ konferansına
katıldı. Siverek Kürt Kültür
Merkezi'nin davetlisi olarak
Siverek ilçesine gelen İsmail
Beşikçi, İlçenin El Cabir Mesleki
ve Teknik Anadolu Lisesi konfer-
ans salonunda düzenlenen
”Devletsiz Milletler” adlı konfer-
ansa konuşmacı olarak katıldı.

Konferansın Moderatörü
Avukat Mehmet Güzeller Kürtçe
yaptığı konuşmasında sosyolog
İsmail Beşikçi’nin hayatını ve
Kürtler için verdiği mücadelesini
anlattı. Konferansta konuşan
Sosyolog İsmail Beşikçi
‘Siverek’in yanında çok büyük bir

değere sahip olduğunu’
belirterek konuşmasına şöyle
devam etti: “Tarih boyunca
Kürtler soykırıma uğramıştır,
ama bu yapılırken de düş-
manlık üzerinden değil İslam
kardeşliği üzerinden yap-
mışlardır; bu bir hak ihlalidir,
bu bir hak gaspıdır. Orta-
doğu’da 50 milyondan fazla
bir nüfusa sahip olan bir mil-
letin devletinin olmayışı ve bu
güçten yoksun kalışı işte bizi
bu zamana getirmiştir. Kürt-
lerin güçlü ve caydırıcı bir devleti
olsaydı emin olun ki 1988 yılın-
daki Halepçe katliamı olmazdı.

Kürtlerin güçlü bir devleti olsaydı
şimdi DAİŞ denen çeteler
Kobani’de, Şengalde Kürtlerle

savaşmazlardı. DAİŞ çeteleri
yalnızca orta doğuda devleti
olmayan Kürtlerle savaşıyor,

yalan haberlere ve yalanlara
inanmayın. Deniyor ki ha DAİŞ
Bağdat’a yürüdü ya da Bağdat
kapılarına dayandı, tüm bunlar
yalan. DAİŞ çeteleri hepsi işte
Kürtlere soykırım düzenleyen
devletler tarafından besleniyor,
bunlar nasıl kalkıp kapılarına
daya nacak. İşte son süreçte bir
devletin gerekli olduğu ve bu
devletin de çok güçlü olması
gerektiğini ortaya çıkardı, maale-
sef orta doğudaki güçler Kürt-
lerin güçlenmesini ve silah sahibi
olmasını istemiyor. İşte ırak
Kürdistanı Başkanı Mesut
Barzani ne kadar silaha ihtiy-
acımız var dese de Bağdat ve
diğer Ortadoğu ülkeleri peşmer -

gelerin ağır silahlara sahip
olmasına izin vermiyor. Orta
doğuda 300 bin nüfuza sahip bir
Katar devleti kadar Kürtlerin
değeri şuan yok. Düşünebiliyor
musunuz? 50 milyonluk bir halk
300 bin nüfusluk bir halk kadar
değerli ve ehemmiyetli değilse
bu İslam kardeşliği yâda başka
adını koydukları düzenler neyin
nesi. Devlet güçtür ve bu gücü
Kürtler elinde bulundurmak
zorundadır.” Yaklaşık iki saat
süren konferansın ardından din-
leyicilerin yazılı olarak sordukları
soruları cevapladı. Beşikçi daha
sonra dinleyiciler tarafından
satın alınan kitaplarını imzaladı.

(siverekname.com)

Harir ilçesinin Erbil'e Bağlı
Şaklawa yeni benzin gaz Yatak-
ları Bulundu A.Ş. nahiyesinde
Harir ilçesinin Erbil'e Bağlı Şak-
lawa yeni benzin gaz Yatakları
Bulundu A.Ş. nahiyesinde.

Fransız Total Benzin Şirketi,
Harir ilçesinin Kürdistan Bölge-
si'nin başkenti Erbil'e Bağlı Şak-
lawa yeni benzin gaz Yatakları
bulduklarını açıkladı A.Ş.
ilçesinde. Açıklamada, Harir
Bloğu'nun Jisik-1 Adı Verilen

yatağında yerin 4511 metre
Altında Yapılan sondajlamada
benzin gaza rastlandığı belirtildi
Doğal ziyaretinde. Açıklamada, 6
bin 100 varil petrol Ile Ila 15 mily-
on 10 Günde Jisik-1'den
metreküp Doğal Gaz çıkarılacağı
bilgisi öğrenciye burs verildi. Bu
Total'in Bir yıl icinde Kürdistan
Bölgesi'nde bulduğu Ikinci Büyük
benzin rezervi. Harir yataklarının

Yüzde 35'i Total'e, Yüzde 45'i
Amerika Şirketi Marathon Oil'e
Yüzde 20'si de Kürdistan Bölge-
si Hükümeti'ne AIT A.Ş. benzin.

Konu Hakkında Bir Açıklama-
da Toplam Yönetim Kurulu
Başkanı Yardımcısı Mark Blai -
zoti'den geldi. Blaizoti, Yatağın
bulunmasını Stratejik çalışmanın
başarısı, Olarak tanımlayarak,
herir ziyaretinde özellikle Taze

Yatakları üzerindeki
çalışma larını sıklaştıracak-
larını söy ledi. Mark Blaizoti
önümüz deki dö nem de
Beranan Sefin A.Ş. böl-
gelerinde de de çalış-
malarını sürdüreceklerini
sözlerine sözlerine ekledi.
Totlal Marathon yağı, Ağus-
tos 2012'de Erbil'in kuzey-
doğusundaki Harir Sefin STI per-
tol yataklarında sondaj ziya retin -
de Üretim çalışmalarına Başla-

mak Üzere Kürdistan Bölge
Hükümeti'yle Bir Anlaşma imza-
lamıştı.

Kürdistan Bölgesi Başbakanı
Neçirvan Barzani, Kerkük
petrolünün artık Kürdistan Bölgesi
üzerinden işlem göreceğini
açıkladı.  Bakanlar Kurulu,
bugün Başbakan Barzani
başkanlığında, başkent
Erbil’de toplandı. Başbakan-
lık’tan yapılan yazılı açıkla-
mada, Neçirvan Barzani’nin,
toplantıda, Bağdat’la yapılan
anlaşmanın yılbaşından
itibaren uygulanacağını
belirtti. Açıklamaya göre,
Barzani, anlaşmanın bütün talep-
lerini karşılamadığını ancak yine
de olumlu olduğunu söyleyerek,
“önceliğimiz Bağdat’la bir çözüme
varmaktı” dedi. Başbakan, “Belir-

lenen miktar dışında Irak Petrol
Ajansı’na (SOMO) petrol ver-
ilmeyecek. Kürdistan Bölgesi’nden

günde 250 bin varil federal
hükümete verilecek. Kerkük
petrolünden de günlük 300 bin
varil SOMO üzerinden ihraç edile-
cek” diye konuştu. Başbakan,

Kerkük petrol yataklarının, Kürdis-
tan Bölgesi petrol boru hatlarına
bağlanacağını da söyledi. Kürdis-

tan Peşmerge Güçleri’nin
giderlerinin, Merkezi Irak
Hükümeti bütçesi kapsamına
alınmasını “büyük bir başarı”
olarak değerlendiren Barzani,
şöyle devam etti: “Irak’ın fiilen
Kürdistan Bölgesi’ne ihtiyacı
var. Eğer petrol altyapısına
sahip olmasaydık, Bağdat
Kürdistan Bölgesi için hiçbir
şey yapmazdı. Bizim de elimiz-

den bir şey gelmezdi.” Barzani
ayrıca, Maliye Bakanlığı’nın bir-
takım reformlara giderek, harca-
maları azaltacağı açıklamasını
yaptı. 

Ş e n g a l ’ i  k u r t a r m a  p l a n ı  h a z ı r !
Peşmerge Bakanlığı Sözcüsü Cabbar Yaver, Şengal’i (Sin-

car) kurtarmak için uygun bir plan yapıldığını söyled. Cabbar
Yaver, bugün düzenlediği basın
toplantısında, önümüzdeki hafta
Irak Savunma Bakanlığı’ndan üst
düzey bir heyetin, Erbil’e gelerek,
Peşmerge Bakanlığı yetkilileriyle
bir toplantı yapacağını söyledi.
Yaver, söz konusu toplantıdan
sonra ikinci bir toplantının da, Bag-
dat'ta kurdistan Bölgesi İçişleri Bakanı ve Peşmerge Bakanı ile
Irak İçişleri Bakanı ve Savunma Bakanı arasında yapılacağını
belirtti. IŞİD’le savaşta peşmergenin şehit ve yaralı sayısını ver-
meyen Peşmerge Bakanlığı Sözcüsü, Kobani’de ise hiç şehit
verilmediğini ancak 7 peşmergenin yaralandığını kaydetti. Şen-
gal'ın kurtarılması ile ilgili olarak da Yaver şunları söyledi:
“Peşmerge Bakanlığı’nın Şengal’in kurtarılmasıyla ilgili bir planı
var ancak bu planın uygulanması için Kürdistan Bölgesi Başkan-
lığı ile Hükümet’in uygun zamanı belirlemesi gerekiyor.”

İsmail Beşikçi Siverek’te

Kerkük petrolü Kürt borusundan akacak!

Erbil'de benzin doğalgaz Bulundu A.Ş.

Köln'de 3 bin kişi PKK yasağını protesto etti
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Farklı tarihlerde aralık günü yaşamını
yitiren gerillalar Medya Savunma Alan-
ları’nda yapılan askeri bir törenle anıldı.
Törene PKK Yürütme Komitesi Üyesi
Murat Karayılan, HPG komutanları ve
çok sayıda gerilla da katıldı. Kürdistan
özgürlük mücadelesinde Aralık ayında
yaşamını yitirenler Medya Savunma
Alanları’nda gerçekleştirilen askeri bir
törenle anıldı. Törende bir konuşma
yapan PKK Yürütme Komitesi Üyesi
Murat Karayılan, Kobanê’nin Türk devle-
tinin aynası olduğunu belirtti. 

29 Kasım günü bir yandan HDP-DTK
heyetinin PKK Lideri Abdullah Öcalan’la
görüştürüldüğünü, diğer yandan ise
Kobanê’ye saldırılar düzenlendiğini
söyleyen Karayılan, “Ortada açık bir

ikiyüzlülük vardır. Türk devletinin bu
ikiyüzlülüğü Önder Apo’nun geliştirdiği
Türk-Kürd ittifakı stratejisini temelden

dinamitlemektedir. Bunu herkesin
görmesi gerekmektedir. Başta da Kürd
halkı görmelidir. Ve kimse bu ikiyüzlülüğe

karşı tutumsuz kalmamalıdır” dedi. Fark-
lı tarihlerde aralık günü yaşamını yitiren
gerillalar Medya Savunma Alanları’nda
yapılan askeri bir törenle anıldı. Törene
PKK Yürütme Komitesi Üyesi Murat
Karayılan, HPG komutanları ve çok sayı-
da gerilla da katıldı. Törende bir konuş-
ma yapan Karayılan, “bu değerli şehitler-
imizin anılarını mücadelemizi zafere taşı-
yarak yaşatacağız“ dedi. 

Karayılan devamla şunları söyledi: 
“Özellikle DAİŞ çetesinin faşizmine

ve arkasındaki derin sömürgeciliğe karşı
Rojava ve Güney Kürdistan’da bugün
önemli bir direniş yürütülmektedir. Bu
tarihi direnişte gerillanın, Peşmerge’nin
ve YPG ile YPJ’nin yürüttüğü savaş
önemli bir savaştır. Bu savaş Kürd

halkının iradeleşme savaşıdır. Bu savaş
bugün Kobanê’de en sert bir şekilde
sürmektedir. Bugün Kobanê’de yükselen
direniş, Kürd halkının onur direnişidir. Bir
insanlık direnişidir. Bugün Kobanê’de
vahşete, faşizme ve derin sömürgecil-
iğin saldırılarına karşı insanlık,
demokrasi, özgürlük ve halkların
kardeşliği direnişi yükselmektedir. Orada
yürütülen mücadele ve gösterilen direniş
çok saygıdeğerdir. Tüm Kürd halkı ve
insanlık açısından bir onur ve irade
savaşı verilmektedir. Kobanê’de direniş
gerçekleştiren tüm yiğit savaşçıları
selamlıyoruz. Onların gösterdiği bu
direniş, bugün, Kobanê’de kendisiyle
birlikte yeni bir tarih yazmaktadır. Bu kut-
sal direniş, aynı zamanda ulusaldır ve
özgürlük ile demokrasi için yürütülmek-
tedir.” (BasNews)

Zaho Üniversitesi'nde
mezuniyet töreni gerçekleştiril-
di. Törende konuşan öğ ren -

cilerin beklen-
tisinin, “Bağımsız
Kürdis tan” olduğu
ortaya çıktı. Zaho
Üniversitesi'nde
mezuniyet töreni
ger çekleşt i r i ld i .
Töre n de konuşan
öğrencilerin bek-
lentisinin, “Bağım-
sız Kürdistan”
olduğu ortaya

çıktı. Mezunlar, hayata atılmak
için heyecan duyduklarını da
dile getirdi.(Rûdaw)

Kobanê’de tüm cephelerde
üstünlüğü ele geçiren YPG/YPJ
savaşçıları, çetelerin işgal ettiği
alanlara yönelik operasyonlarını
aralıksız bir şekilde sürdürüyor.
YPG ve YPJ güçleri dün akşam

saatlerinde güney cephesindeki
Doğu Botan Mahallesi sınırına
konumlanan çetelere yönelik bir
operasyon düzenledi. Doğu

Botan mahallesindeki çatış-
malar sabaha kadar sürerken en
az 22 çete öldürüldü. Yazılı bir
YPG Basın Merkezi, DAİŞ
çetelerinin Kobanê’yi işgal
etmek amacıyla başlattığı
saldırıların 82’inci günde
devam ettiğini belirtti. YPG/YPJ
güçlerinin tüm cephelerde
üstünlüğü ele geçirdiğini kayde-
den YPG Basın Merkezi,

“Çetelerin işgal ettiği noktalara
yönelik operasyonları aralıksız
bir biçimde sürmektedir. Dün
akşam saatlerinde güçlerimiz

güney cephesinden bulunan
Doğu Botan Mahallesi sınırında
konumlanan çete gruplarına
yönelik bir operasyon düzen-
lemiştir. Sabah saatlerine dek
süren operasyonda çete gru-
plarına önemli darbeler vurul-
muştur. Bu alanda tespit edile -
bilen 22 çete üyesi öldürül -
müştür. Güçlerimiz, çete le re ait
14 cenaze, 14 adet kalaşnikof, 5
bin kalaşnikof mermisi, 62
kalaşnikof şarjörü, 20 el bom-
bası ve 3 adet telsiz cihaz ele
geçirmiştir” dedi. 

Suriye Ordusu, Deyr'ez Zor kenti ve
havaalanına saldıran IŞİD üyelerini klor
gazı ile ile vurdu. Çatışmalar sonucunda
170 IŞİD'li öldürüldü 89'u da tutuklandı.

BasNews/HaberMerkezi - Suriye
Ordusu, Deyr’ez Zor kenti ve havaalanı-
na saldıran IŞİD üyelerini klor gazı ile ile
vurdu. Çatışmalar sonucunda 170 IŞİD’li
öldürüldü 89’u da tutuklandı. 

IŞİD mensupları dün Suriye’nin
Deyr’ez Zor Askeri Havaalanı ve
havaalanı çevresindeki iki köye saldırdı.

Köyleri işgal eden IŞİD üyeleri daha
sonra askeri havaalanına yöneldi. 

Evdeki hesap çarşıya uymadı 
Daha önce ani ve kapsamlı hücum-

larla Musul, Tikrit ve Rekka askeri
havaalanlarını eşe geçiren IŞİD mensu-
pları Deyr’ez Zor’da farklı bir durumla
karşılaştı. Rejim uçaklarının klor gazı ile
havadan domba yağdırması, karadan da
ordu birliklerinin takviye güç ile karşı

operasyon düzenlemesi sonu-
cu etkiledi. Yaşanan şiddetli
çatışmalar ardından 170 IŞİD
üyesi öldürülürken 89’u da
rejim askerleri tarafından tutuk-
landı. Deyr’ez Zor kentini işgal
eden IŞİD, Suriye rejiminin
kuzeydoğu’ya açılan tek ve
stratejik kapısı olan havaalanını
da kontrol etmek istiyor.  (z.c)

Kobanê’den çete saldırıları nedeniyle
zorla göç etmek zorunda kalan çocuk-
ların Suruç’ta çadır kentlerde durumunu
inceleyene Eğitim bilimci Prof. Dr. Fatma
Gök, çocukların önceliğinin kendi ana
dillerinde eğitim görmek olduğunu söyle-
di. AFAD’ın kamplarından kalan Koba -
nêli çocuklara ana dilde eğitim yerine
Türkçe ve Arapça eğitim verilmesinin
“Böyle bir yobazlığın gerekçesi olmaz”
diye değerlendiren Gök, “Devlet artık
inkar ve asimilasyon girişimlerini bırak-
malıdır” dedi. Rojava devriminin
başladığı 19 Temmuz 2012’de eğitim
sistemlerini büyük ölçüde oturtan
Kobanêliler, çete saldırılarının ardından
büyük bir göç dalgasıyla kentten ayrıldı.
Birçok kurumun oluşturduğu koordinasy-
on ve Suruç Belediyesi tarafından oluş-
turulan 5 çadır kente yerleşen Kobanêlil-
er, burada kendi eğitmenleriyle oluştur-
dukları sınıflarda eğitimlerine devam
ediyor. AFAD’ın oluşturduğu çadır kentte
kalan çocuklara ise hiç bilmedikleri
Türkçe ve Arapça dersler veriliyor. Yine
bazı basın yayın organlarına demeç
veren yetkililer ise “Türkçe öğrenmeye
can atıyorlar” diyerek, bütün, Kobanêli
çocuklara Türkçe ve Arapça ders pro-
gramı ile eğitim verileceğini söyledi.

‘İNSANLIK DIŞI’
Kobanêliler “bizim adımıza konuş-

mayın” diye açıklamalara tepki gös-
terirken, bir tepki de eğitimcilerden geldi.
Barış İçin Eğitim Girişimi adına bir
heyetle birlikte göçün çocuklar üzerinde-

ki etkisini incelemek için Suruç’a gelen
Boğaziçi Üniversitesi Eğitim Bilimleri
Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Fatma
Gök, Kobanêli çocuklara Türkçe
öğretilmesini “insanlık dışı” bir tutum
olarak değerlendi.

‘ÇOCUKLAR ASİMİLE EDİLİYOR’
Eğitim politikaları ve anadil üzerinde

yapılan ayrımcılık üzerine çalışmalar
yürüten Fatma Gök, temel insani hak
olan anadilde eğitimin tüm çocukların
hakkı olduğu gibi Kürt çocuklarının da
hakkı olduğunu dile getirdi. Türkiye’de
başta Kürt çocukları olmak üzere Arap,
Süryani ve Ermeni çocukların kendi
anadillerinde eğitim görmesi gerektiğinin
altını çizen Gök, “AFAD kamplarında
Kürt çocuklara, Türkçe ve Arapça okuma
yazma öğretiyorlarmış. Bu asla kabul
edilemez. Bizler Türkiye’de şu ana kadar
bu hakkı elde edememiş çocuklar için
mücadele ederken, şuan da Kobanêli
çocuklara öncelikli anadilleri dışında
başka bir dilde eğitim verilmesi asimi-
lasyonun ta kendisidir” vurgusu yaptı.

‘TÜRK DEVLETİ ART NİYETLİ VE
YANLIŞ YAKLAŞIYOR’

Anadilinde eğitime başlamış ve
savaş koşulları nedeniyle Türkiye’ye
gelmiş çocuklara anadili dışında bir dilde
eğitim verilmesinin insani olmadığını dile
getiren Gök, savaş şartlarında
Türkiye’ye gelmiş ve misafir olan
Kobanêlilere, devletin böyle bir şey day-
atmasının kabul edilir gibi olmadığını
vurguladı. Türk devletin Kobanêlilere

yapacağı en büyük yardımın anadilleri
önündeki engelleri kaldırmak olduğunu
kaydeden Gök, yapılması gereken

çocukların şuna kadar gördüğü eğitimi
devam ettirmek olduğunu belirtti. Gök,
“Varsa Kobanêli öğretmenlerin yer aldığı
ya da anadili Kürtçe olan öğretmenleri
bu işe seferber etmektir. Hatta bu mas-
raflar devlet tarafından karşılanmalıdır.
Bunun dışında yapılan tüm yöntemler
pedagojik olarak yaşanan travmatik
durumu daha da derinleştirecektir” dedi.

Türkçenin ikinci bir dil olarak
öğretilmesinin bir sakıncasının olmadı -
ğını dile getiren Gök, çok dilli olmaya
karşı olmadığını, ancak anadilleri inkar
edilerek, asimilasyon politikasına tabi
tutulmalarının yanlış ve art niyetli bir
yaklaşım olduğunun altını çizdi. 

‘PRTAKTE AŞILAN ANADİLDE
EĞİTİM RESMİYETTE DE AŞILMALI’

Türk devletinin DAİŞ çetelerine karşı
takındığı tavrın baştan beri çok sorunlu
olduğunu ifade eden Gök, “Türkiye
Cumhuriyeti tarihi boyunca anadili

Kürtçe olan çocukların eğitimi için yürüt-
tüğü politika çok sorunlu. İnsanları
anadillerinden ayırmak yanlış olduğu
kadar, et ve tırnak gibi bir şeydir.  Bu iki
olguyu birbirinde ayırmak yanlış olur”
dedi.  Savaş koşullarından kopup gelmiş
insanlara en iyi koşulların sunulması
gerektiği değerlendirmesinde bulunan
Gök, “Bu insani bir sorumluluktur. Şuan
Suruç’ta devlet yerine Kobanêliler için
halk sorumluluk üstlenmiş durumda.
Böylesine bir çarpık politikadan
bahsediyoruz. Eğitime gelince de Türk
devletinin verdiği refleks var. Ulus
devletin tek dil, tek millet, tek bayrak ve
tek vatan politikasına uygun, insani
olmayan uluslararası düzeyde pedagojik
dünya birikiminin tersine bir yaklaşım
sergilenmektedir” ifadelerini kullandı.

‘BU YOBAZLIĞIN GEREKÇESİ
OLAMAZ’

Türkiye’nin, uluslararası alanda farklı
kimliklerde çocukların anadillerinde
eğitim alamadığını ve inkar edildiğini
anlatamayacağını vurgulayan Gök, şun-
ları söyledi: “Böyle bir yobazlığın hiçbir
gerekçesi olamaz. Bunun üstesinden
gelmek gerekiyor. Kürt özgürlük müca -
delesinin verdiği mücadele ile Kürdis-
tan’da Kürtçe okullar açılmaya başlandı.
İnsanlar bunun bilincinde. Devlet artık
inkar ve asimilasyon girişimlerini bırak-
malıdır. Kürdistan’da devletin sözde
anadilde eğitim yasaklaması olsa da
verilen mücadele ile bu aşılmıştır. Bu
saatten sonra pratikten bir sorun
kalmamıştır. Resmi olarak da bir an
önce kaldırılması lazım.” 

‘Gerillanın, Peşmerge’nin mücadelesi Kürdlerin iradeleşmesidir’

Suriye Ordusu’ndan IŞİD’e şok darbe; 170 IŞİD’li öldü, 89’u tutuklandı

Mezuniyet töreninde 'bağımsızlık' talebi Çetelere ağır darbe vuruldu

Kobanêli çocuklar çifte asimilasyon kıskacında!
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Как заявил отбывающий тюремное
заключение лидер объявленной вне

закона Рабочей партии Курдистана,
мирное соглашение с Анкарой может
быть заключено в ближайшие меся-
цы, если правительство гарантирует
соблюдение гражданских прав кур-
дов. В воскресенье 30 ноября Абдул-
ла Оджалан выступил с заявлением,
в котором говорится, что созданы
условия для переговоров, могущих
положить конец продолжающемуся
уже три десятилетия восстанию кур-

дов на юго-востоке Турции, требую-
щих самоопределения. Напомним,
что жертвами конфликта стали при-
близительно 40 тысяч человек. Пар-
ламентарии, защищающие интересы
курдов, посетили Оджалана (он отбы-
вает заключение в тюрьме, располо-
женной на острове недалеко от Стам-
була), а затем выступили с заявлени-
ем. Они процитировали слова Оджа-
лана, подчеркнувшего, что если

турецкое правительство и курды
будут вести переговоры "последова-
тельно, ответственно и целенаправ-
ленно, то важнейшее демократиче-
ское решение" может быть достигнуто
в течение четырех-пяти месяцев.

Оджалан не стал вдаваться в под-
робности переговоров с представите-
лями властей, отметив лишь, что
вскоре будет сообщено об условиях
продолжения переговоров.

Госсекретарь США Джон
Керри приветствовал недав-
нее нефтяное и бюджетное
соглашение, достигнутое
между Багдадом и Эрбилем, и
которое должно покончить с
затяжным политическим тупи-
ком в стране. Выступая в
Брюсселе на первом заседа-
нии министров более 60 стран
и групп, участвующих в кампа-
нии против "Исламского госу-

дарства" (ИГ), Керри сказал,
что соглашение, подписанное
на этой неделе между прави-
тельством Багдада и полу-
автономным курдским регио-
ном, является "значительным
достижением". "Это большой
шаг на пути противостояния
"Исламскому государству" и
большое достижение для
Ирака", сказал Керри. "Как
известно всем, кто был связан

с Ираком на протяжении
нескольких лет, это была
давно преследуемая цель, и
это очень важное достижение
для многих," сказал он. Встре-
ча, прошедшая в среду в
Брюсселе и организованная
Организацией Североатлан-
тического договора (НАТО),
собрала министров иностран-
ных дел стран международной
коалиции против ИГ. Как

заявил Керри, антитеррори-
стическая  кампания в Сирии и

Ираке продолжится "так долго,
как это потребуется".

В минувшие выходные
после активизации в районе
боевиков "Исламского госу-
дарства" (ИГ) два конвоя
шиитских военизированных
сил прибыли на южную окраи-
ну Киркука. Как сообщает
"Rudaw", бригады "Аль-Ахраб"
и "Аль-Наср" с тяжелой артил-
лерией и ракетами средней
дальности разместились всего
в 15 км к югу от богатого
нефтью города, сейчас под-
контрольного курдским пеш-
мерга. "Это дисциплинирован-
ные силы, которые не были
побеждены ИГ ни в одном
бою", говорит Махди Таки,
шиитский военачальник, при-
нимавший участие в операции,

во время которой силы джиха-
дистов были выдворены из
Амерли в сентябре этого года.

"Наши шиитские бойцы спо-
собны уничтожить ИГ в
Ираке… Иракцы больше не
боятся джихадистов, и мы бла-

годарим любую страну или
сторону, которая помогла нам",
добавил Таки.

Два группы, состоящей из
более чем 500 бойцов, прибы-
ли, неся огромные портреты
иранского лидера аятоллы

Али Хаменеи. По информации
"Rudaw", группы работают в
координации с иранской брига-
дой "Сил Кудс", элитным воен-
ным крылом иранского "Корпу-
са стражей исламской револю-
ции". "Эти силы находятся под
командованием самих иракцев
и не имеют ничего общего с
Ираном или любой другой
страной", утверждает Таки.
"Они здесь, чтобы выгнать ИГ
из нашего села Башира".

Бригады приняли участие в
тотальной атаке на силы ИГ на
прошлой неделе, которая
вытолкнула джихадистов из
городов Джалавла и Саадия.

"У нас не было никаких
предварительных сведений о
прибытии этих сил", заявил
глава киркукской полиции,

лейтенант Джамаль Тахир.
"Мы, конечно, намерены обсу-
дить это на нашей предстоя-
щей встрече с силами без-
опасности", добавил он. Воен-
ные источники сообщают, что
две группы оснащены ракета-
ми средней дальности, кото-
рые были предоставлены как
часть усилий Ирана по оказа-
нию помощи Ираку в борьбе
против джихадистов. Сообща-
ется также, что прибывшие
силы вырыли траншею вокруг
их временной базы. "Нам ска-
зали, что это силы местных
шиитов из соседней области
Хурмату", говорит Ракан Саид,
чиновник Совета Безопасно-
сти Киркука. "Но там, кажется,
есть и другие, что мы и пыта-
емся выяснить".

В среду Генеральный кон-
сул Великобритании в Курди-
стане, Ангус Макки, посетил
производственный комплекс
нефтяной компании "Gulf Key-
stone" в районе Шейхан, где
представители компании
устроили ему экскурсию. Он
ознакомился с производствен-
ным процессом и наблюдал за
ходом загрузки танкеров для
дальнейшей транспортировки.

Подводя итоги своего визи-
та, Макки заявил, что нефтя-
ная промышленность Курди-
стана является настоящей
историей успеха и получила
много пользы от значительных
объемов британских инвести-
ций и технологий. "Gulf Key-

stone" является британской
нефтеразведывательной и
добывающей компаниёй,
которая стремится рас-
ширить свою деятель-
ность, а также содейство-
вать экспорту нефти. Она
имеет более 200 местных
сотрудников, и восприни-
мает свою социальную
ответственность - в том
числе за нынешний гума-
нитарный кризис, - всерь-
ез", сказал Макки. "Операторы
Курдистана в значительной
степени опираются на британ-
скую экспертизу. Британские

компании активны во всем
регионе, они обеспечивают

высокое качество услуг. А на
следующей неделе Эрбиль-
ская торговая выставка станет
еще одной возможностью

представить британские пред-
приятия, работающие здесь",

заявил Генеральный
консул. Он также сооб -
щил, что многие спе-
циалисты нефтяной
отрасли, в том числе
курды, получили бри-
танское образование,
в том числе в универ-
ситетах, стоящих в
авангарде нефтяных
исследований, таких

как Абердин. "Успех нефтяной
промышленности имеет важ-
ное значение для дальнейшего
развития и процветания Курди-

стана", заключил Макки. "Gulf
Keystone Petroleum Ltd."
является независимой компа-
нией, базирующейся в Велико-
британии, и ведущим операто-
ром в Иракском Курдистане.
Коммерческое производство и
экспорт сырой нефти из Шей-
хана, флагманского проекта
компании, готовится достичь
уровня в 40000 баррелей
нефти в день.  В целях реали-
зации дальнейшего ресурсного
потенциала в несколько мил-
лиардов баррелей, "Gulf Key-
stone" продолжает разведоч-
ные, оценочные и ранние про-
изводственные операции на
месторождениях Шейх Ади,
Бер Бахр и Акри-Биджил.

Комитет финансов в ирак-
ском парламенте сообщил, что
доля Курдистана в ирак-
ском бюджете 2015 года
будет близка к 15 млрд.
долларов США. Глава
финансового комитета
Ахмед Хаджи Рашид
сообщил "BasNews", что
"предполагаемый бюджет
Ирака на 2015 год - IQD
150000000 000000 [что
равно почти $ 126 млрд.]… В
соответствии с проектом ирак-
ского закона, доля Курдистана
будет больше, чем IQD
17000000000000 [что равно
почти $ 15 млрд.]. "При ближай-

шем рассмотрении курдская
доля бюджета Ирака не рав-

няется % 17, которые гаранти-
рует конституция. Каждый год
Багдад уменьшает курдскую
долю", сказал Рашид. По сло-
вам чиновника, сделавшего это
заявление в субботу, в воскре-

сенье иракское федеральное
правительство должно уже

отправить законопроект
бюджета в иракский парла-
мент для обсуждения и
утверждения. Масуд Хай-
дар, еще один член комите-
та отметил, что "доля Кур-
дистана официально рав-
няется 17%, но, как всегда,
фактически она не превы-
сит 12%". Комментируя

задержку бюджета Курдистана
в 2014 году, когда Багдад забло-
кировал выплаты с февраля по
ноябрь, Хайдар заявил, что
этот вопрос все еще можно
решить в политическом плане.

КРГ готовится к экспорту природного газа
Региональное правительство Курдистана (КРГ) намерено в

ближайшем будущем начать  экспортировать природный газ.
Глава комитета промышленности и
энергетики при парламенте Курди-
стана считает это большим шагом
для экономики Иракского Курди-
стана. Ожидается, что экспорт
будет осуществляться через неза-
висимый трубопровод в Турцию и
далее в Европу для продажи на
международных рынках. "Это еще первые шаги, процесс еще не
перешел в стадию реализации, однако создание программы экс-
порта природного газа  в наших краткосрочных планах", заявил
глава комитета промышленности и энергетики Шерко Джаудат в
интервью "BasNews". "Этот проект был обсужден с министром
природных ресурсов КРГ и он был переведен в ранг решения, но
еще должны быть предприняты некоторые серьезные шаги", ска-
зал Джаудат. По его словам, "курдский регион обладает 8300 000
000 000 кубометрами резервов природного газа". kurdistan.ru

Абдулла Оджалан: соглашение между курдами и Анкарой может быть достигнуто в течение нескольких месяцев

США приветствуют соглашение Эрбиля и Багдада

Шиитские военизированные силы прибыли в Киркук

Консул Великобритании в Эрбиле: Великобритания - 
ведущий игрок нефтяной промышленности Курдистана

Бюджет Курдистана 2015 года составит около $ 15 млрд.

www.a
rs

iva
ku

rd
.o

rg



D Î P L O M A T¹ 45 (289)15 8-14 Dekabr, Çileya pêş, sal 2014

В среду на встрече с курд-
скими журналистами и репор-
терами в столице Иракского
Курдистана, Эрбиле, замести-
тель премьер-министра Регио-
нального правительства Курди-
стана (КРГ), Кубад Талабани, и
представитель КРГ, Сафин
Дизайи, объяснили детали
договора, заключенного между
Курдистаном и Ираком.

"Иракский премьер Хейдар
Абади ведет себя рационально
в отношении проблем, а не
эмоционально. Мы заметили
такого рода поведение с нашей
первой с ним встречи", заявил
Талабани. Комментируя детали
соглашения между Эрбилем и
Багдадом, он отметил, что по
бюджетному соглашению в
2015 году Курдистан будет экс-
портировать 250 000 баррелей
своей нефти в день через
иракскую нефтяную маркетин-
говую компанию "SOMO", а
также экспортировать  300 000
баррелей нефти в день из кир-
кукских месторождений, кото-
рые конституционно принадле-

жат федеральному правитель-
ству Ирака.

Комментируя бюджет курд-

ских сил пешмерга, он отметил,
что курдские делегаты  сделали
особый акцент на этом вопросе
во время заседаний в Багдаде.

"Абади с гордостью говорил
о силах пешмерга на заседании
парламента, а также на встре-
чах с курдскими должностными
лицами в Багдаде", и предло-
жил предусмотреть один мил-

лиард долларов для пешмерга
в рамках бюджета обороны
Ирака, добавил Талабани.

"Бюджет в один миллиард
долларов для пешмерга будет
компенсировать 2/3 ежегодных
заработных плат пешмерга",
уточнил Сафин Дизайи.

Говоря о гарантии реализа-
ции соглашения, Талабани
заявил, что "нет никакой гаран-
тии того, что не повторится ста-
рый сценарий [пустых обеща-

ний]. Гарантия -  это продолже-
ние успешной политики КРГ,
потому что теперь Ирак столк-
нулся с финансовым кризисом,
и этот кризис больше, чем
финансовый кризис Курдиста-
на. Мы собираемся разрешить
кризис, когда они только нача-
ли думать о решениях в связи с
кризисом". "В договоре упоми-
нается, что если Эрбиль или
Багдад не выполнят условия
договора, он будет аннулиро-
ван. Курдистан больше не
будет сталкиваться с ограниче-
нием продажи своей нефти,
потому что, в соответствии с
соглашением, вывоз нефти
Курдистана является право-
мерным, и это было упомянуто
в договоре", добавил Талабани.

Кроме того, он признал, что
иракский министр высшего
образования и научных иссле-
дований Хусейн Шахристани и
министр нефти Ирака Адиль
Абдулмахди сыграли большую

роль в достижении этого согла-
шения. Согласно заявлению
Талабани, Эрбиль и Багдад
создали комитет для расследо-
вания взаимных задолженно-
стей сторон. В то время, как
министр финансов Ирака
Хошияр Зибари заявил в ирак-
ском парламенте, что долг Баг-
дада Курдистану составляет
более чем IQD 16 000 000 000
000. Талабани подчеркнул, что
Багдад нуждается в помощи
Курдистана из-за снижения
иракского нефтяного экспорта,
а также падения цен на нефть
на мировых рынках. "Политика
нефти КРГ очень ясна и легаль-
на, а на основе нового согла-
шения, если иракский бюджет
2015 не будет принят, Багдад
будет компенсировать Курди-
стану за каждый месяц до тех
пор, пока бюджет не будет
утвержден. Это хороший
момент, потому что зарплата
людей в Курдистане не будет
опять задержана из-за полити-
ческих игр в Багдаде", заявил
Талабани.

Ключевые слова: SWOT-анализ,
стратегическое планирование, марке-
тинг территории, Ближний Восток,
Иракский Курдистан. SWOT – анализ
представляет собой актуальный сего-
дня метод стратегического планирова-
ния, основная идея которого состоит в
изменении слабостей объекта в силь-
ные стороны, а угроз - в возможности.
Отсюда характеристика аббревиатуры,
SWOT – включает первые буквы четы-
рех элементов:

strengths – сильные стороны, 
weaknesses – слабые стороны, 
opportunities – возможности, 
threats – угрозы.
Рассматриваемый метод стратеги-

ческого маркетинга впервые был пред-
ложен в 1963 году на конференции по
проблемам бизнес-политики гарвард-
ским профессором Кенеттом Эндрю-
сом. С 1965 года методика SWOT-ана-
лиза стала применяться для разработ-
ки стратегии поведения объекта, опи-
сания ситуации, относительно которой
нужно принять какое-либо решение.

SWOT-анализ может быть направ-
лен на исследование социально-эконо-
мических объектов: отраслей экономи-
ки, населённых пунктов, государствен-
но-общественных институтов, органи-
заций и предприятий и пр. В своей
статье я рассмотрю  SWOT – анализ
территориальной области Иракский
Курдистан. В настоящее время, в
период глобальных всемирных измене-
ний, есть смысл обратить свой взор в
направлении, где есть возможности
для расширения своего влияния.
Известно, Ближний Восток нестабилен,
имеются немало дестабилизирующих
факторов в регионе (курдская пробле-
ма, существование и развитие ИГИЛ,
арабская весна и пр.). Поэтому прини-
мая участие в решении этих проблем,
Россия имеет возможность найти
союзников в лице восточных мень-
шинств и, к тому же, сможет развить
свое могущество в регионе.

Наиболее актуальными секторами
региона сегодня являются: туризм,
строительства, промышленность и
сельское хозяйство. В статье будет
рассмотрен SWOT анализ каждого сег-
мента и параллельно предложен план
мероприятий по развитию автономии.
Отметим, Иракский Курдистан сегодня
занимает шестую часть всей террито-
рии Ирака (около 80 тысяч кв. км),

курды в Ираке по численности состав-
ляют 4 миллиона человек (четверть от
общего населения). Туризм в Иракском
Курдистане сегодня – один из наибо-
лее развитых сфер региона. Среди
сильных сторон может выделить, преж-
де всего, наличие достопримечатель-
ностей (включая знаменитую  Цита-
дель, по мнению археологов Эрбиль -
самый древний город на земле), уди-
вительные природные красоты
(зимой это заснеженные вершины,
весной – зеленые равнины) и  относи-
тельная безопасность (очень важно в
условиях непрекращающихся войн на
Ближнем Востоке), правительство
гарантирует 24-часовую охрану. В
2009 году в Эрбиле был открыт новый
терминал с самой длинной в мире
взлетно-посадочной полосой. Ирак-
ский Курдистан зарекомендовал себя
как регион с очень привлекательными
инвестиционными условиям, а имен-
но  льготы на предоставление земель-
ных участков, освобождение от корпо-
ративных и таможенных налогов на 10
и 5 лет соответственно и разрешение
на полную репатриацию прибыли.
Среди возможностей назовем бОль-
шие вложения в строительство гости-
ничных и туристических комплексов, а
также тот  факт, что Эрбиль является
точкой элитного жилья в регионе
(дополнительный потенциал). Слабые
стороны – это невозможность регули-
рования правительством Курдистана
предоставления территорий для инве-
сторов, что приводит к неразумному
распределению территорий (компании
не способны использовать их на 100%),
как результат – важнейший ресурс
региона под угрозой. Но самая главная
угроза для всех секторов– это неста-
бильная сегодня ситуация на Ближнем
Востоке и "арабские вёсны", беспощад-
но разрушающие экономику.

Далее рассмотрим сектор строи-
тельства – второй по приоритетности.
Среди сильных сторон можем выде-
лить активное развитие инфраструкту-
ры, сфера динамично развивается с
2003 года,  улучшаются объездные
пути, правительство гарантирует 24-
часовую электроэнергию, газовую и
ирригационную систему и безопас-
ность (что очень важно как для благо-
приятного жизнеобеспечения местного
населения, так и для комфортного
нахождения зарубежных компаний).

Слабость региона – упадок сельскохо-
зяйственного сектора в связи с ростом
уровня урбанизации. Возможности сег-
мента: развитие строительства в
целом приведет к развитию экономики
автономии, увеличению количества
рабочих мест и улучшению инфра-
структуры региона.

План мероприятий для двух секто-
ров идентичен: для того чтобы ликви-
дировать слабые стороны необходимо
1)формализовать деятельность по пре-
доставлению территории, 2)запретить
политическим партиям развивать тер-
ритории и проводить строительство
(иначе есть риски спада малого и сред-
него бизнеса). Чтобы два этих аспекта
были выполнены, необходимы согла-
шения между Багдадом и Эрбилем.

Сельскохозяйственный сектор, как
мы отметили выше, переживает сего-
дня спад. Этот момент вместе с низким
качеством технического обеспечения и
профильных кадров можем назвать
слабыми сторонами сегмента. Кроме
того, сейчас 90% земель не обрабаты-
ваются (причина - 22 миллиона мин,
которыми начинены пахотные земли и
высокогорные пастбища ("достояние"
С. Хуссейна)). Сильные стороны секто-
ра -  сельскохозяйственные угодья (в
регионе производится до 75% всей
пшеницы – житницы Ирака), щадящий
климат, обильные водные ресурсы и
человеческий потенциал. Угроза иден-
тичная с сектором строительства -
если данную сферу не развивать, то
регион истратит свою главную мощь –
исторически сложившуюся – животно-
водство и растениеводство. Сектор
торговли и промышленности – четвер-
тый по приоритетности и объему
используемый территорий, но, на мой
взгляд, наиболее актуальный сегодня.

Особенно важно выделить сектор про-
мышленности и торговли. Отметим
сильную и актуальную в современных
реалиях сторону автономии – наличие
нефтеносных регионов (месторожде-
ние Киркук – одно из  крупнейших в
мире), она же угроза региона – несмот-
ря на принятый в 2007 году Закон об

углеводородах условия по рас-
пределению прибыли до сих пор
не решены. Отсюда же вытекают
возможности: прямые иностран-
ные инвестиции в регионе пре-
имущественно поступают из Тур-
ции и, в гораздо меньшей степени,
из Ирана. Поэтому есть смысл
развить сотрудничество с этими
двумя странами, наиболее близ-
кими географически. Установлен-
ные мощности двух ГЭС – в Докан
и Дербенди-Хан - позволят удов-
летворить потребности региона в
электроэнергии. Сильные сторо-

ны региона – торговля, одна из движу-
щих отраслей экономики (за последний
год объем инвестиций в курдскую эко-
номику увеличился на 100%). При
этом, отметим совокупность слабых
сторон: к сожалению, международные
торговые соглашения не всегда рас-
пространяются на курдский регион. Нет
возможности развивать рыночные
отношения. Например, не существует
закона об организации тендеров или
предотвращения монополии. Отсут-
ствие закона, запрещающего полити-
ческим партиям являться собственни-
ками частных компаний (как мы отме-
тили выше, в среднесрочной перспек-
тиве это может привести к спаду сред-
него бизнеса). Предложенные нами
мероприятия для данного сектора
будут связаны, прежде всего, с оформ-
лением соглашений между Багдадом и
Эрбилем: для того, чтобы таможенные
правила были идентичны как для курд-
ского региона, так и для иракских гра-
ниц, есть смысл подать запрос на сня-
тие ограничений к международным
цепочкам поставок. Таким образом, мы
рассмотрели SWOT – анализ наиболее
приоритетных секторов автономии.
Можем сказать, что многочисленные
ресурсы Курдистана, либеральные
инвестиционные условия, его относи-
тельная безопасность делают его при-
влекательным для зарубежных инве-
сторов, в особенности для российских
компаний. kurdistan.ru

Кубад Талабани раскрыл подробности 
соглашения между Эрбилем и Багдадом

SWOT–АНАЛИЗ РЕГИОНА ИРАКСКИЙ КУРДИСТАН
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Общая угроза, которую представляет "Исламского госу-
дарство" (ИГ) для Ирака и Курдистана, поощряет Багдад
решить все свои споры с Эрбилем. Об этом в субботу заявил
премьер-министр Ирака, Хейдар аль-Абади. "Интересы Ирака

касаются, прежде всего, общих интересов", сказал он на встре-
че в Багдаде с премьер-министром Курдистана, Нечирваном
Барзани. "Это призывает нас решить все нерешенные пробле-
мы, так как мы не думаем, что есть какие-либо вопросы, кото-
рые не могут быть решены в соответствии с конституцией и
принципами справедливости и беспристрастности". "Шаги,
сделанные вашим правительством, обнадеживают всех ирак-
цев. И мы стремимся перевернуть новую страницу в интересах
Ирака, а не только в интересах Курдистана", заявил на той же
встрече премьер Барзани. 

"Мы поддерживаем развитие четкой стратегии решения
проблем в рамках текущих встреч", добавил он, отметив, что
"Ирак сталкивается с террористической угрозой и экономиче-
скими проблемами, и это битва за всех иракцев". Ранее в этом
месяце Эрбиль и Багдад подписали соглашение, по которому
курдский  регион позволяет Багдаду экспортировать 150 000
баррелей нефти в день из Киркука в обмен на $ 500 млн.
наличными как части долга центрального правительства Кур-
дистану. Курдские чиновники говорят, что они получили первый
денежный транш, и что они надеются достигнуть существен-
ных соглашений с центральным правительством в отношении
всех постоянных споров, связанных с бюджетом.

П а р л а м е н т  Е С  в ы д е л и л  
с п е ц и а л ь н о е  м е с т о  д л я  К Р Г

Региональное правительство Курдистана (КРГ) получит
свое собственное место
в парламенте Европей-
ского Союза (ЕС), что -
бы иметь возможность
представлять Курди-
стан на заседаниях ЕС.
"В прошлом представи-
тели КРГ в ЕС часто
пытались представить
имя КРГ в парламенте
ЕС", заявил в четверг
нынешний представитель КРГ в ЕС, Делавар Аджгейи. "И,
наконец, глава парламента ЕС и департамент протоколов
утвердили специальное место для Курдистана". "Официальное
предоставление места для КРГ на заседаниях Европейского
парламента является важным шагом в истории КРГ", добавил
Аджгейи. В последние несколько месяцев  чиновники КРГ полу-
чили многочисленные приглашения в парламент ЕС для
обсуждения текущих изменений в Курдистане и за его преде-
лами, особенно после появления "Исламского государства"
(ИГ). Многие члены ЕС выразили свою поддержку региону Кур-
дистан, отправив туда гуманитарную помощь и военную техни-
ку для сил пешмерга, сражающихся с ИГ. kurdistan.ru

Иракский премьер: Угроза ИГ приближает
р а з р е ш е н и е  с п о р о в  с  Э р б и л е м3 декабря президент Ирак-

ского Курдистана Масуд Барза-
ни принял министра обороны

Хорватии, г-на Анте Котромано-
вича. На встрече обсуждались
двусторонние отношения, борь-
ба с террористами "Исламского

государства" (ИГ) и военные
потребности курдских сил пеш-
мерга. Г-н Котроманович выра-

зил свое восхищение муже-
ством пешмерга в борьбе про-
тив террористов ИГ, и высоко
оценил борьбу курдского народа

за его права и свободы, напом-
нившие ему борьбу народа Хор-
ватии. Он сказал, что находится
с визитом в Курдистане, чтобы
узнать, как Хорватия может
помочь Региональному прави-
тельству Курдистана (КРГ) в его
борьбе против боевиков ИГ, и
передал готовность своей стра-
ны помочь силам пешмерга с
обучением и вооружением. Пре-
зидент Барзани поблагодарил
Хорватию за поддержку Курди-
стана, и заявил, что КРГ заинте-
ресовано и готово к развитию
тесных связей с Хорватией. Сто-
роны также обсудили недавнее
соглашение, подписанное
между Эрбилем и Багдадом в
отношении экспорта нефти и
распределения доходов, оценив
его как позитивное развитие.

Сирийский город Кобани,
также известный как Айн аль-
Араб, в скором времени будет
полностью освобожден от бое-
виков "Исламского государства"

(ИГ), заявил в пятницу  пред-
ставитель "Демократической
партии Курдистана" в России.
"По нашим данным, Кобани в
ближайшее время будет осво-
божден [от боевиков ИГ]", ска-
зал Хошави Бабакр на пресс-
конференции в пресс-центре
"Россия сегодня" в Москве.

Представитель также добавил,
что в настоящее время город
"более чем на 50 процентов
уже освобожден [от "Исламско-
го государства"], некоторые

говорят, что на 60-70 про-
центов". ИГ борется с
сирийским правитель-
ством с 2012 года. В июне
2014 года группировка
расширила свои атаки в
северной и западной
частях Ирака, объявив

халифат на территориях,
попавших под ее контроль.
Борьба с  джихадистами ИГ
осложняется тем, что ночью
войска ИГ заменяются свежими
силами из близлежащих рай-
онов, населенных в основном
суннитами. Кобани является
"символом победы для Ислам-

ского Государства, и для нас
[курдов] это также символ побе-
ды. Вот почему мы боремся
очень ожесточенно, до самого
конца", добавил Бабакр. С сен-
тября 2014 года боевики
"Исламского государства", кото-
рые захватили огромные терри-
тории в Сирии и Ираке, и объ-
явили о создании исламского
халифата на территориях,
находящихся под их контролем,
осадили Кобани, один из круп-
нейших городов в курдском
регионе на границе с Турцией.
Курдские силы самообороны
защищают город при поддерж-
ке возглавляемой США между-
народной коалиции, которая в
настоящее время наносит
авиаудары по позициям боеви-
ков в Сирии и Ираке.

Генеральный консул Турции в
Курдистане заявил, что отноше-
ния между Анкарой и Эрбилем
должны поощряться и
расширяться, поскольку
обе стороны нуждаются
друг в друге. В четверг
турецкий Генеральный
консул в Курдистане
Мохаммед Акиф Инхам
посетил спикера парла-
мента Курдистана
Юсуфа Мохаммеда, с
которым обсудил пути укрепле-
ния отношений между Турцией и
Иракским Курдистаном. "Мы
надеемся, что Турция окажет
большую поддержку курдским
бойцам в Кобани в их борьбе

против "Исламского государства"
(ИГ), потому что Турция – важный
сосед для сирийских курдов и

для нас", заявил на встрече спи-
кер парламента Курдистана.
"Турция также должна быть
более серьезна в отношении
мирного процесса в стране,
чтобы привнести в регион боль-

ше стабильности". Генеральный
консул Турции ответил, что Анка-
ра пристально наблюдает за про-

цессом, и надеется,
что отношения между
Турцией и Курдиста-
ном будут укреплять-
ся и расширяться,
потому что обе сторо-
ны как соседи нуж-
даются друг в друге.
"Мирный процесс
имеет важное значе-

ние для нас, потому что даст
больше стабильности Турции.
Турецкие чиновники обещают
успех мирного процесса, несмот-
ря на препятствия, с которыми он
сталкивается", отметил он.

Президент Курдистана принял министра обороны Хорватии

Демократическая партия Курдистана: Кобани вскоре 
будет полностью освобожден от боевиков ИГ

Консул Турции в Эрбиле: КРГ и Турция нужны друг другу
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